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1.0 FHN - en bruker- og interesseorganisasjon på 

rusfeltet 

1.1 Styret i FHN 2022 

 

              

Styreleder  

Arild Knutsen.  

Elise Theodorsen og Ida Therese Grythe-Andersen.  

Vara:  

Janne Bøhmer Killingstad og John Melhus.  

Styremøter i 2022 var i årets første halvår månedlige, og i siste halvår hver 14 dag. Møtene har 

i hovedsak vært digitale i 2022.  

Årsmøtet 2022 ble avholdt 16. Mars 2022. 

Daglig leder:  

Tonje Jevari 
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1.2 Medlemmer  

Medlemsvekst i 2022: 48 medlemmer.   

Medlemstall 31. desember 2022: 1255 medlemmer  

 

1.3 Lokaler  

FHN sentralt holder til i Oslo sentrum. 

Adresse: Torggata 9A, 0181 Oslo.  

 

1.4 Ansatte i FHN  

I 2022 hadde vi lønnede ansatte i til sammen 3,4 årsverk, inkludert prosjekter fordelt på 9 

personer. 

Siste halvåret i 2022 har vi hatt en student ved Sosialt arbeid, VID, vitenskapelige Høgskole i 

Oslo i 50% praksis.  

  

1.5 Regionslag og avdelinger  

FHN har to selvstendige brønnøysund- 

registrerte regionslag; FHN Vestland og FHN Midt-Norge (Egne årsmeldinger), og vi har to 

avdelinger; FHN Nord, og FHN Viken som administreres av FHN sentralt. 

1.6 Støttespillere og bidragsytere  

Takk til alle som har gitt oss tillit, gaver, økonomiske bidrag, oppgaver som berettiger tilskudd, 

kontingenter og ikke minst viet sin tid og arbeidstimer i 2022.   

Det er takket være medlemmer og støttespillere at vi eksisterer og er i virksomhet.   

Gavegivere kan kreve fradrag for gaver til godkjente organisasjoner, forhåndsgodkjent av 

Skatteetaten. FHN er godkjent organisasjon for slike fradrag.  
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Særlig takk til: 

         

 Nasjonal kompetansetjeneste ROP 

 

           

 

2.0 Innledning 

Foreningen for human narkotikapolitikk (FHN) er en medlemsbasert interesse- og 
brukerorganisasjon på rusfeltet. Vi jobber med å fremme brukermedvirkning og en 
skadereduserende narkotikapolitikk, basert på menneskerettighetene. Vi består av aktive og 
tidligere rusbrukere og støttespillere. Flere av oss er i legemiddelassistert rehabilitering og har 
vært, eller er i rusbehandling. Flere av oss har også pårørendeerfaring. 

 
Bilde fra landssamling i Trondheim, september 2022. 
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FHN er sentrale i debatten om rusreform og har høstet mye anerkjennelse for dette. Vi jobber 

for full avkriminalisering og for en opphevelse av forbudspolitikken, til fordel for fornuftig og 

differensiert regulering. Vi har høy aktivitet i media, på arrangementer, i kontakt med politikere 

og deltar i en rekke referansegrupper, ekspertråd, brukerråd, utvalg og arbeidsgrupper. FHN har 

bredt samarbeid med andre organisasjoner og offentlige og ideelle instanser. Dette 

påvirkningsarbeidet er sentralt for oss i FHN og det er noe av årsaken til at alle mediesakene og 

de fleste representasjonsoppdragene for 2022 ramses opp i årsmeldingen.  

2022 var et særlig aktivt år i foreningen, som bar preg av at vi er i en ruspolitisk brytningstid og 

vi fikk oppleve vekst i økonomiske tilskudd fra det offentlige. Vi vokste til å bli en større 

organisasjon, med mer midler og flere ansatte. Og vi har endelig begynt å få midler fra flere 

kommuner, for å etablere oss skikkelig flere steder i landet. Sånt tas ikke på noen måte for gitt 

av oss. Vi er dypt takknemlige for alle medlemmer, frivillige, støttespillere og tilskuddsytere som 

gjør kampen for en mer human narkotikapolitikk mulig.  

Blant høydepunktene i 2022 var da representanter for venstresiden i Norsk politikk inviterte 

FHNs leder Arild Knutsen til Stortinget for å overvære debatten om omkamp for rusreformen og 

Arild ble nevnt spesifikt fra talerstolen av en representant for Høyre. Og da representanter for 

høyresiden i Oslo-politikken inviterte han til å overvære debatten om innføring av lokal 

rusreform i hovedstaden og han ble nevnt spesifikt fra talerstolen av en representant for 

Arbeiderpartiet. Henholdsvis i mars og april 2022. Noen særlig tydeligere bekreftelse på at vårt 

budskap har nådd fram til maktens korridorer om at vi sårt trenger å få gjennomført en 

rusreform, kan vi neppe be om.  

 
Arild Knutsen på Stortinget med SVs Kathy Lie, Marian Hussein og Kirsti Bergstø.  
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Utover året vedtok ytterligere kommuner, særlig i storbyene, egne vedtak om lokale 
rusreformer. Vi fikk også uvanlig mange henvendelser fra partiers lokallag, med ønsker om 
innspill til partiprogrammer og vi leverte på dem alle.  
 
Et annet særlig høydepunkt i 2022, var da helseminister Ingvild Kjerkol og FHNs leder Arild 

Knutsen sto for den formelle åpningen av landets første klinikk for heroinassistert behandling, 

(HABiO), med klipping av snor. 

 

 
Helseminister Ingvild Kjerkol, klinikkleder Camilla Birkevold og FHN-leder Arild Knutsen ved 
åpningen av HABiO. 
 
Vi var også tilstede da Høyesterett behandlet de tre sakene i april, som førte til en de facto 
avkriminalisering av personer med rusutfordringer og vi engasjerte oss sterkt gjennom året i 
anledning kommunale rådgivningsenheter for russaker, som ble opprettet i juli. 
2022 utmerket seg også ved at vi fikk bidra til å sette agenda for debatten om legalisering av 
cannabis og vi opplevde det slik at debatten endelig begynner å få fotfeste i den offentlige 
diskursen. 

 
2022 var preget av mange store saker og høy aktivitet blant våre frivillige, særlig i Oslo, Bergen, 
Trondheim, Harstad og Ålesund. Det kan man se av listen over representasjonsoppdrag og 
medieoppslag lenger ned i årsmeldingen. 
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Marino Jonassen i FHN Nord får blomster av Folldal-ordfører Kristin Langtjernet.  

Vi deltok mer på internasjonalt plan enn noen gang tidligere. Både hos FNs narkotikakommisjon 

med eget seminar om erfaringer med avkriminalisering i Norden, på internasjonale konferanser 

og gjennom samarbeid med Internasjonal Drug Policy Alliance (IDPC), International Network of 

People Using Drugs (INPUD). Arild Knutsen og John Melhus reiste til Island og ga innspill til en 

kommende rusreform, deltok på stiftelsesmøte for brukerorganisering, stilte på nasjonalt 

nyhetsinnslag om avkriminalisering og holdt tale på en skadereduksjonskonferanse. 
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Et år er fullt av både oppturer og nedturer og vi har som brukerorganisasjon, med tett kontakt 

med rusmiljøer, hatt mye tungt å stå i. Desto mer betyr fremgangen i politikken og disse 

høydepunktene for oss. Flere blant oss har også blitt møtt med stigmatiserende holdninger, 

utfordringer i nærmiljøet som følge av verv i FHN og i forbindelse med markeringene av 

overdosedagen i Ålesund, der Michelle Muren, Arild Knutsen og Eva-Brit Langva holdt foredrag 

for videregående skole-elever, ble de trukket inn på rektors kontor i forkant med beskjed om å 

ikke nevne verken avkriminalisering eller legalisering. De ble også forsøkt stanset midt i 

foredragene og det på en måte som gjorde at selv elevene reagerte og de fikk fortsette. 
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2.1 Samarbeid om brukerstyrt hus i Bergen og 

Oslo 

Også samarbeidet med andre organisasjoner og instanser har blitt styrket i 2022, og i 

sommer åpnet vi det brukerstyrte Huset Bergen - et samarbeidsprosjekt mellom proLAR-

Nett, A-larm og FHN. Med stor støtte fra Bergen kommune som vi er veldig takknemlig for. 

Huset Bergen har siden oppstart hatt stor suksess i både besøkstall og som arena for 

personer med rusutfordringer i Bergen. Husets ansatte og frivillige arbeider også utenfor 

Huset som miljøvandrere i byens åpne rusmiljø. Huset benyttes også som kunnskapsbank 

for utdanningsinstitusjoner og studenter i regionen.  

 
Foto: FHN 

Vi påbegynte også etableringen av Huset Oslo i 2022, takket være økonomisk støtte fra 

Oslo kommune og Helsedirektoratet. Huset i Oslo ble helt på slutten av året forankret i 

lokaler på Torshov, og har med sin beliggenhet nærhet til Ullevål sykehus og HAB - 

Heroinassistert behandling. Huset Oslo har fra starten involvert pasientgruppen i HAB og 

LAR i oppussing og istandsetting av Huset Oslo. Formell åpning planlegges i starten av 

2023. 
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3.0 Råd, utvalg og arbeidsgrupper  

Foreningen for human narkotikapolitikk er representert i et bredt antall råd og utvalg på rus- og 

psykisk helsefeltet. Brukermedvirkning og brukerrepresentasjon er blant våre viktigste 

oppgaver, og vi opplever økt etterspørsel og interesse for vår deltakelse.  

3.1 Formelle brukerråd og -utvalg gjennom året:  

● Sentralt brukerråd, Velferdsetaten Oslo kommune (FHN har lederrollen)  

● Brukerråd, Oslo universitetssykehus, Avdeling rus og avhengighetsbehandling (ARA).  

● Helsedirektoratets BrukerROP. Oslo 

● Helsedirektoratets sentrale brukerråd. Oslo 

● Brukerråd, Skedsmo kommune. 

● Brukerutvalg rus, Velferdsetaten Oslo kommune (FHN har lederrollen).  

● Brukerråd Søndre Oslo DPS, Universitetssykehuset Oslo (FHN har lederrollen).  

● Samarbeidsforum psykisk helse og avhengighet, Søndre Nordstrand DPS, bydel 

Østensjø, Nordstrand, Søndre Nordstrand, Oslo kommune.  

● Brukerrepresentasjon ved NAV samarbeid, bydel Østensjø, Nordstrand, Søndre 

Nordstrand og Søndre Oslo DPS.  

● Bruker- og pårørendenettverket i Fagrådet – rusfeltets hovedorganisasjon (FHNs 

styreleder sitter også i Fagrådet styre). Oslo. 

● Sentrumssamarbeidet, Byrådsavdelingen, Oslo kommune.  

● Arbeidsgruppe: Overdosedagen 2022, KORUS Oslo, Oslo kommune, Nalokson Norge.  

● Arbeidsgruppe Kunnskapsgrunnlag på alkoholområdet, KORUS Oslo.  

● Arbeidsgruppe overdoseforebyggende arbeid, revidering Oslostandard overdosearbeid 

ved KORUS Oslo  

● Ressursgruppe PRIOslo, Velferdsetaten, Oslo kommune.  

● Arbeidsgruppe helhetlige tjenester PRIOslo, Velferdsetaten, Oslo kommune  

● Beboerråd, Oslo Boligbygg Oslo KF  

● Styringsgruppe, russtrategi, Byrådsavdelingen, Oslo kommune  

● Arbeidsgruppe og deltaker ved LAR ledersamlingene, Universitetet i Oslo   

● Ressursgruppedeltaker ved forskningsprosjekt Heroinassistert behandling og livskvalitet 

Ved SERAF, senter for rus og avhengighetsforskning. Oslo 

● Brukerrepresentant i ressursgruppe ved Sykepleie på hjul, Fransiskushjelpen, Oslo 

● Brukerrepresentant ved NTNU sin naloksonstudie. Oslo 
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● Ressursgruppe for utarbeiding av substitusjonsbehandling for amfetaminavhengige, 

Rusforsk, Universitetssykehuset i Oslo. 

● Ressursgruppe hos Norges institusjon for menneskerettigheter. Oslo (Og valgt inn i en 

ny i 2022) 

● Ekspertrådet Nasjonalt kompetansesenter ROP, (NKROP) Sykehuset innlandet.  

● Brukerrepresentant ved Tyrilistiftelsens brukerråd. 

● Ressursgruppedeltaker i arbeidsgruppe Rusomsorg på hjul, ved Kirkens Bymisjon og 

Kommunalteknikk og Tjenester i hjemmet, Lørenskog kommune. 

● Brukerrepresentant i Forum Lavterskeltilbudene, Enhet for psykisk helse og rus i 

Trondheim kommune. 

● Ressursgruppedeltaker i arbeidsprosjektet Covid19 vaksinering i Norge ved EuroNPUD  

● Brukerrepresentant i Brukerråd for Rus- og avhengighet, Trondheim  

● Brukerrepresentant i brukerråd for Psykisk Helse ved St. Olavs Hospital, Trondheim 

Helse Midt. 

● Organisasjonssamarbeid Bergen, samarbeidsråd bruker- og pårørendeorganisasjoner. 

● Ruspolitisk råd, Bergen kommune 

● Komite og arbeidsgruppe for arrangement Verdens Overdosedag, Etat for rus og psykisk 

helse, Bergen kommune. 

● Ressursgruppe for rus og psykiatri, Bergen kommune 

● Ressursgruppen som utreder substitusjonsbehandling som amfetaminavhengige, BAR 

Bergen Addiction, Helse vest, Haukeland sykehus. 

● Representant 20% stilling i 2-årig forskningsprosjekt amfetamin som substitusjon, Helse 

Bergen 

● Ressurs- og arbeidsgruppe for Heroinassistert behandling i Bergen HABIB, Haukeland 

universitetssykehus 

● Nasjonalt nettverk for musikkterapi – rus og psykisk ved KORUS Bergen.  

● Styringsgruppen for ROP pasienter, Bergen kommune 
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3.2 Arbeidsgrupper og utvalg med kortere varighet:  

● Fokusgruppedeltaker om Brukerstyrt ettervern ved Institutt for barnevern og sosialt 

arbeid, ved UiT Norges Arktiske Universitet Tromsø 

● Referansegruppedeltaker i forskningsprosjekt om kvinner og rus; En kvalitativt 

utforskende studie av kvinners erfaringer i rusmiljøet og hvilke utfordringer de har i 

hverdagslivet ved Lovisenberg diakonale sykehus, Oslo 

● Arbeidsgruppedeltaker til Fyll Dagene, ved Oslo kommune 

● Ressursgruppeansvarlig i tiltak- og aktivitetstilbudet Gatestemmer Oslo, sammen med 

Nasjonalt kompetansesenter ROP, Erlik oslo og Erlik Kaffe 

● Referansegruppe behovsvurdering TSB ved Helse Sør-Øst. 

● Ressursgruppedeltaker om frivillig offentlig forvaltning av enkeltpersoners økonomi, 

Velferdsetaten oslo kommune. 

● Ressursgruppedeltaker Simulering av ansvarsgruppemøter for medisinstudentene ved 

Wayback og Universitetssykehuset Oslo 

● Referansegruppe «varslingssystem for overdosefare», Helsedirektoratet 

● Representant og deltaker i arbeidsgruppe frivillige ruskontrakter, Salto, Velferdsetaten 

på oppdrag fra byrådsavdelingen (AIS)- 

3.3 FHN som høringsinstans  

FHN er høringsinstans på rusfeltet. Vi får i tillegg til selvstendige høringsinnspill anledning til å 

bidra ved andres høringsinnspill, og til å komme med høringsinnspill gjennom våre brukerråd og 

brukerutvalg. I 2022 har FHN sendt inn 3  høringsinnspill som høringsinstans, og sendt inn 5 

høringsinnspill via brukerråd, arbeidsgrupper og utvalg vi sitter i.  
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4.0 Faste arrangementer 

4.1 Verdens narkotikadag - Support. Don`t punish  

 

  
 

Hvert år siden 2010 har FHN arrangert Verdens narkotikadag. Generalforsamlingen i FN vedtok 

i 1987 at datoen 26. juni skal markere FNs arbeid for å bedre arbeidet mot misbruk og handel 

med narkotika. Vi ønsker derimot en slutt på krigen mot narkotika. 

Årets markering ble ikke slik den pleier å være. Det var lørdag, det var 50 år etter 

avkriminaliseringen av homofili, det skulle være mange mennesker i byen og 

menneskerettighetene skulle stå i sentrum for en folkefest. Så ble Norge igjen rammet av en 

ekstremists terror. To ble drept og mer enn 20 skadet, flere av dem alvorlig. Pride-paraden ble 

avlyst og vi avlyste vår markering utenfor Stortinget i solidaritet med dem.  

Planen var å markere de sjumilsstegene som er tatt i norsk narkotikapolitikk den siste tiden. 

Med høyesterettsdommene, de nye retningslinjene fra Riksadvokaten, vedtakene om lokale 

forsøksordninger med rusreform, at vi har fått heroinassistert behandling i Norge og store 

holdningsendringer på befolkningsnivå.  

Det er fremdeles krefter som ønsker å reversere denne positive utviklingen og beholde straff og 

gjenoppta ransakingspraksis, men narkotikapolitikken skal baseres på helse og 

menneskerettigheter. Det handler om vi i FN-sammenheng står sammen med land som baserer 

sin narkotikapolitikk på straff, eller om vi står sammen med land som baserer sin 

narkotikapolitikk på menneskerettigheter.  

FNs høykommissær for menneskerettigheter skriver at FNs menneskerettighetseksperter 

oppfordrer det internasjonale samfunnet til å få en slutt på den såkalte «krigen mot narkotika» 

og heller fremme en narkotikapolitikk som er solid forankret i menneskerettighetene: 

Alle, uten unntak, har rett til livreddende skadereduserende tiltak. Dekningen av 

skadereduksjonstjenester er imidlertid fortsatt svært lav, selv om de er avgjørende for å 

beskytte menneskene som bruker rusmidler og garantere deres rett til fysisk og psykisk helse. 
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Dessuten bør trusselen om straff ikke brukes som et tvangsmiddel for å motivere folk til 

narkotikabehandling. Rusbehandling skal alltid være frivillig, basert på informert samtykke, og 

utelukkende overlates til helsepersonell. For dette formål bør alle tvangsmedisinske 

behandlingssentre stenges. 

Vi oppfordrer i fellesskap medlemslandene og alle FN-byråer til å forankre sine 

narkotikapolitiske reaksjoner i internasjonal menneskerettighetslov og standarder. Videre bør 

stater og internasjonale organer som gir økonomisk eller teknisk bistand til narkotikapolitikk, 

sikre at disse retningslinjene er kjønnsrelevante samtidig som de opprettholder og aktivt søker å 

beskytte menneskerettighetene og grunnleggende friheter. 

Vi oppfordrer medlemslandene og internasjonale organer til å erstatte deres nåværende 

narkotikapolitikk med en som er basert på en omfattende, gjenopprettende og reintegrerende 

rettferdighetstilnærming. 

 

4.2 Stoffbrukerdagen 
 

Stoffbrukerdagen er et årlig arrangement der Foreningen for human narkotikapolitikk inviterer 

stoffbrukere og brukerrepresentanter på Stortinget for å fremme sin sak. Hvert år inviteres ett av 

de politiske partier til å være vårt vertskap. I 2022 ble det Arbeiderpartiet.  

Da Arbeiderpartiet tok oss imot på Stortinget holdt Arild Knutsen i Foreningen for human 

narkotikapolitikk et innlegg om forebygging med sterk appell til Arbeiderpartiet om å være med 

på å ta avstand fra de ulovlige integritetskrenkelser som politiet har påført stoffbrukere og sikre 

at sånt skjer igjen. Og med en gjennomgang av utviklingen med kommunale rådgivningsenheter 

for russaker, som lå an til å bli symbolet på at vi er på vei fra straff til hjelp, men som nå gjør 

kommunale tjenester til straffeapparatets forlengede arm. Årets viktigste deltakere på årets 

stoffbrukerdag var imidlertid bruker- og pårørendestemmene. Opptak fra hele møtet er lagt ut på  

YouTube her: Stoffbrukerdagen 2022. Hos Arbeiderpartiet, på Stortinget 

 

 

 

https://youtu.be/PPbcdlOJsqs
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Stoffbrukerdagen 2022 

 

4.3 Verdens overdosedag 2022, Oslo, Vestland og Midt Norge 

FHN, KORUS Oslo og Velferdsetaten var hovedaktører i arrangementskomiteen som markerte 

Verdens overdosedag 31. August i Oslo i 2022. Med oss var flere andre organisasjoner og 

instanser invitert til et fellesarrangement utenfor Stortinget i Oslo. Markeringen bød på appeller 

og innlegg fra både byrådsavdelingen ved Rina Mariann Hansen, Akuttmedisinsk 

kommunikasjonssentral (AMK) i Oslo, velferdsetaten, samt bruker- og pårørendestemmer.  

FHN arbeider aktivt overfor bydelene i Oslo, og andre byer hvor vi har tillitsvalgte og lag, for at 

dagen skal markeres. FHN var deltaker i planlegging og gjennomføringen av markeringen i 

Stovner bydel, med appell av Tonje jevari.  

I Bergen og Trondheim var FHN både medarrangør og deltaker i de arrangementer som ble 

holdt.  

Arild Knutsen og Michelle Muren holdt appeller på Ålesund og Borgund videregående skole, og 

ved en åpen markering på rådhusplassen. I tillegg deltok de i sofasamtale om Ungdom og rus. 

Arrangementene var et samarbeid mellom Kirkens Bymisjon, Landsforeningen for Pårørende 

innen Psykisk helse - LPP Ålesund og omegn, Mental Helse Ålesund, Blå Kors Bosenter, 

Frelsesarmeen, Ålesund kommune og FHN Midt Norge. 
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 Foto: FHN.  

4.4 Arendalsuka 

Også i 2022 var FHNs delegater både deltakere og tilstede ved Arendalsuka, en massiv 

tilstelning, der små og store organisasjoner deltar sammen med politikere og journalister. Vi traff 

på mange fine folk og gode kolleger. Vi deltok på spennende debatter og arrangementer. Særlig 

oppe på taket til Tyrili, der Fagrådet - rusfeltets hovedorganisasjon hadde sin «Åpen russcene». 

I år var det mange særlig fine debatter og diskusjoner der.  
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5.0 FHN er medlemmer i følgende organisasjoner 

5.1 Nasjonale medlemskap 

•          Fagrådet, rusfeltets hovedorganisasjon.  

FHN har en aktiv rolle som deltaker i Fagrådets Nettverk av bruker- og 

pårørendeorganisasjoner og samarbeider ellers tett med Fagrådet i aktuelle saker. FHNs 

styreleder Arild Knutsen sitter også som styremedlem i Fagrådets styre i 2022. 

5.2 Internasjonale medlemskap 

•          INPUD, International Network of People who Use Drugs.  

•          EuroNPUD og Correlation - European Harm reduction Network.  

•          ENCOD, European Coalition for Just and Effective Drug Policies.   

•          NAMA, National Alliance for Methadone Advocates.  

•          HRI, Harm Reduction International.  

•          IDPC, International Drug Policy Consumption.  

•          Vienna NGO Committee on Drugs.  

FHN har en rådgivende status i FN (ECOSOC Special Consultative Status).Med dette har vi 

mulighet til å gi innspill og råd til FN sitt arbeid på rusfeltet. FHN har siden 2017 hatt ECOSOC 

Special Consultative Status. Vi har deltatt i samtlige møter i FN’s Commission on Narcotic 

Drugs i Wien og vi har organisert 3 side eventer der.  

I 2021 ble John Melhus i FHN “Focal Point” for Norge og var med på å samle spesialister og 

organisasjoner for å gi informasjon til IDPCs narkotikapolitiske måleverktøy “index”, samt for å 

lansere indexet i Norge. Utveksling av kunnskap og utvikling av kompetanse om 

skadereduksjon er en av våre satsingsområder, og det er av stor betydning å prioritere 

skadereduserende arbeidsinnsats ut over Norges grenser.   

European Network of People who use Drugs (EuroNPUD) representerer interessene til 

personer som bruker rusmidler i EU og Europa. De er aktive i flere nettverk og fremmer 

brukermedvirkning og deltagelse i flere institusjoner som eksempelvis UNAIDS, EMCDDA, C-

EHRN og INPUD. FHN deltok i flere møter med EuroNPUD i 2021 og hadde en representant i 

et nyopprettet “Advocacy Team”. 

 

I 2021 utviklet IDPC sammen med Mainline, Health(e)Foundation og Frontline AIDS et 

nettbasert kurs om avkriminalisering for alle som vil lære mer om hva avkriminalisering 

innebærer. John Melhus fra FHN ble engasjert til å snakke om prosessen og utfordringene ved 

rusreformen i Norge i kurset. 
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6.0 FHN i media 

Januar 

 

02. januar: 

VG 

Slår alarm om “nedstengingstilstander” i rusmiljøet  

 
Økt psykisk uhelse, høyere konfliktnivå, flere med våpen og farlige stoffer. Med tendensene 

Arild Knutsen har sett i det åpne rusmiljøet under pandemien, bekymrer både han og Guri 

Melby (V) seg for resultatene etter nok en nedstenging. 

 

03. januar: 

Rogalands avis 

Norge kan bli et foregangsland 

Debattinnlegg av Arild Knutsen, leder i Foreningen for human narkotikapolitikk. 

 

07. januar: 

Podcasten Dopet 

Heroin - Fra drømmeaktig rus til dødelig krise 

I denne podcasten møter du blant andre Janne Bøhmer Killingstad og Arild Knutsen i 

Foreningen for human narkotikapolitikk. 

 

12. januar: 

Nettavisen, Norsk debatt 

10 grunner for ny høring om rusreformen 

Debattinnlegg av Arild Knutsen, leder i Foreningen for human narkotikapolitikk. 

https://www.vg.no/nyheter/innenriks/i/eEyQ8K/slaar-alarm-om-nedstengingstilstander-i-rusmiljoeet-en-prekaer-situasjon
https://www.fhn.no/norge-kan-bli-et-narkotikapolitisk-foregangsland/
https://podme.com/no/dopet/626051
https://www.nettavisen.no/norsk-debatt/10-grunner-for-ny-horing-om-rusreformen/o/5-95-372374
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19. januar: 

Oslodebatten.no 

Politiet er på plass i «skammens gate». Alle jeg kjenner er borte

 
Debattinnlegg av Janne Bøhmer Killingstad, tillitsvalgt i FHN. 

 

26. januar: 

Avisa Oslo 

Mangler tilbud for sårbar gruppe: - Vi hører om personer som kastes ut og ikke får nytt tilbud 

Arild Knutsen, styreleder i Foreningen for Human Narkotikapolitikk, sier det som kommer frem i 

brevet fra pasientombudet er svært kritisk. 

Februar 

03. februar:  

feltet.no 

Bruker- og pårørendeorganisasjoner er bekymret for Tyrili-styrets vurderinger 

 

https://www.oslodebatten.no/politiet-er-pa-plass-i-skammens-gate-alle-jeg-kjenner-er-borte/o/5-131-2894
https://www.oslodebatten.no/politiet-er-pa-plass-i-skammens-gate-alle-jeg-kjenner-er-borte/o/5-131-2894
https://www.ao.no/mangler-tilbud-for-sarbar-gruppe-vi-horer-om-personer-som-kastes-ut-og-ikke-far-et-nytt-tilbud/s/5-128-250700
https://www.rusfeltet.no/arkiv/bruker-og-parorendeorganisasjoner-er-bekymret-for-tyrili-styrets-vurderinger
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Nettverket av bruker- og pårørendeorganisasjoner har invitert seg inn til et møte med 

stiftelsesleder Anders Dalsaune Jansen for å få en direkte orientering om prosessen og 

undersøke hvordan brukermedvirkning er ivaretatt, i forbindelse med Frankmotunet. I 

forlengelsen av møtet med ledelsen i Tyrili vil nettverket av bruker og pårørendeorganisasjoner 

invitere seg inn til helse- og omsorgsministeren. 

 

07. februar: 

Rusfeltet.no 

Politiet er ikke de viktigste i forebyggende arbeid

 

 

Uteseksjonen samarbeider godt med politiet og de gjør et viktig arbeid, men de fikk alt for stor 

plass i diskusjonen om rusreformen. Å trygge ungdoms oppvekst er først og fremst vårt felt. Alle 

ønsker å bli møtt med respekt og bli sett på som en ressurs. Det er viktig å se helheten i en 

persons situasjon og ikke bare rusepisodene for seg, sier Arild Knutsen, leder FHN 

 

 

Uteseksjonen samarbeider godt med politiet, og de gjør et viktig arbeid, men de fikk alt 

for stor plass I diskusjonen om rusreformen. Å trygge ungdoms oppvekst er først og 

fremst vårt felt.  

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.rusfeltet.no/arkiv/politiet-er-ikke-de-viktigste-i-forebyggende-arbeid
https://www.rusfeltet.no/arkiv/politiet-er-ikke-de-viktigste-i-forebyggende-arbeid
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12. februar: 

NRK, Innlandet 

Sterke protester mot nedlegging av rusbehandling 

 
Én av de mange som lørdag møtte opp i fjellbygda for å protestere er tidligere rusavhengig 

Marino Jonassen (Marino er leder i FHN Nord). Han forteller at han ble sjokkert da han hørte 

om nedleggelsen. 

 

17. februar: 

Podcasten Hennings verden 

Arild Knutsen: Fra forbud til fornuft - Kampen for en Human Narkotikapolitikk. 

 

22. februar: 

Dagavisen 

Håper på bedring for Oslos rusbrukere: – Det er ikke jointen som er problemet

 

https://www.nrk.no/innlandet/folketog-for-a-bevare-rusbehandlingssenteret-frankmotunet-i-folldal-1.15852950
https://www.youtube.com/watch?v=ULo6Ef3ULN8
https://www.dagsavisen.no/oslo/nyheter/2022/02/21/haper-pa-bedring-for-oslos-rusbrukere-det-er-ikke-jointen-som-er-problemet/
https://www.dagsavisen.no/oslo/nyheter/2022/02/21/haper-pa-bedring-for-oslos-rusbrukere-det-er-ikke-jointen-som-er-problemet/
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Foreningen for human narkotikapolitikk (FHN) håper på en enklere hverdag for rusbrukere, etter 

at byrådet og Høyre er blitt enige om en tjuvstart på rusreformen. 

 

28. februar: 

Nettavisen, Norsk debatt 

Når tilgang på injiserbar heroin er løsningen, hva var da problemet? 

Debattinnlegg av Arild Knutsen, leder i Foreningen for human narkotikapolitikk. 

Mars 

08. mars: 

NRK 

Offisiell åpning av heroinbehandling i Oslo 

 
Det er rørende å møte brukere som opplever at dette tilbudet gir rammer i livet, som gjør at de 

kan fokusere på andre områder av livet og mestre en hverdag med mening, sier helseminister 

Ingvild Kjerkol (Ap). Her sammen med ildsjel Arild Knutsen og enhetsleder Camilla Birkevold. 

09. mars: 

Avisa Oslo  

Åpnet heroinassistert behandling i Oslo: – Fryktelig frustrerende at vi ikke står her for ti år siden 

Tirsdag ettermiddag klippet helseminister Ingvild Kjerkol og Arild Knutsen, mangeårig aktivist og 

leder i Foreningen for human narkotikapolitikk (FHN), båndet til Ullevål sykehus' splitter nye 

senter for heroinassistert behandling. 

 

Oslo Universitetssykehus 

Nå er Heroinassistert behandling i Oslo (HABiO) offisielt åpnet 

Det var helseminister Ingvild Kjerkol og Arild Knutsen som klippet snoren og stod for den 

formelle seansen. Sistnevnte holdt en rørende tale hvor han delte sine tanker om hvor langt 

https://www.fhn.no/nar-tilgang-pa-injiserbar-heroin-er-losningen-hva-var-da-problemet/
https://www.nrk.no/osloogviken/offisiell-apning-av-heroinbehandling-i-oslo-1.15883880
https://www.ao.no/apnet-heroinassistert-behandling-i-oslo-fryktelig-frustrerende-at-vi-ikke-star-her-for-ti-ar-siden/s/5-128-271656
https://oslo-universitetssykehus.no/na-er-heroinassistert-behandling-i-oslo-habio-offisielt-apnet
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man med denne behandlingen har kommet. – Nini og Thorvald Stoltenberg skulle jeg ønske var 

her nå, sa Knutsen rørt. 

 

10. mars: 

Rusfeltet.no 

Norsk Side Event under årets møte i FNs narkotikakommisjon 

Foreningen for human narkotikapolitikk (FHN) er eneste av de norske organisasjonene som 

arrangerer Side Event under årets møte i FNs narkotikakommisjon. 

 

16. mars: 

Avisa Oslo 

Jeg husker ennå den fæle dama si: «Hva har'a fått i seg?» 

 
Debattinnlegg av Janne Bøhmer Killingstad, tillitsvalgt i Foreningen for human narkotikapolitikk. 

 

Rusfeltet.no 

Jublet da driften ved Frankmotunet ble reddet 

Cecilie Keiseraas fra Bamble har hele tiden vært ærlig om sin egen pasienthistorie fra 

Frankmotunet. Hun opprettet Facebook-gruppen "La Frankmotunet leve! ❤️Frankmo redder liv! 

❤️",  21. januar 2022. Hun trekker spesielt fram Kristin Langtjernet som hun beskriver som 

Folldals helt unike ordfører, videre Marino Jonassen i FHN Nord og Arild Knutsen, leder i FHN 

for deres viktige bidrag i å løfte saken, og til slutt Anders Dalsaune Jansen for at beslutningen 

ble endret.  

 

23. mars: 

Helse- og omsorgsdepartementet 

Heroinassistert behandling i Oslo 

Forsøksprosjektet med heroinassistert behandling er i gang i Oslo. Heroinklinikken heter 

HABiO. Helse- og omsorgsminister Ingvild Kjerkol og leder i FHN Arild Knutsen foretok den 

offisielle åpningen på heroinklinikken med å klippe snor 08. mars.Se video fra den offisielle 

åpningen av HABiO her. 

https://www.rusfeltet.no/nyhetsarkiv/norsk-side-event-under-arets-mote-i-fns-narkotikakommisjon-article3302-28.html
https://www.oslodebatten.no/jeg-husker-enna-den-fale-dama-si-hva-har-a-fatt-i-seg/o/5-131-4985
https://www.oslodebatten.no/jeg-husker-enna-den-fale-dama-si-hva-har-a-fatt-i-seg/o/5-131-4985
https://www.rusfeltet.no/arkiv/jublet-da-driften-ved-frankmotunet-ble-reddet
https://www.facebook.com/watch/?v=1780994392100201&ref=sharing
https://www.facebook.com/watch/?v=1780994392100201&ref=sharing


26 
 

 

 

 

25. mars: 

Rusfeltet.no 

Helseministeren takker nei til å møte bruker- og pårørendeorganisasjonene på rusfeltet 

Nettverket av bruker- og pårørendeorganisasjoner i rusfeltet er bekymret for utviklingen innen 

behandling og rehabilitering og sendte 15. februar et brev til ministeren der de ba om et møte. 

Saken ble oppdatert 25. mars med: DET BLIR MØTE MED HELSEMINISTER INGVILD 

KJERKOL. 

 

28. mars: 

iHarstad.no 

Marino reddet institusjonen som hjalp han til å bli rusfri: – Jeg var et umulig prosjekt 

Marino Jonassen har for lengst gjort harstadværing av seg. Med stort engasjement for 

rusavhengige har han markert seg som en tydelig stemme for en mer human narkotikapolitikk. 

April 

01. april: 

Filter nyheter 

«Brutale» narkoaksjoner og uhjemlede rusransakelser: – Holdningene har endret seg radikalt 

 
Politiets praksis har vært fullstendig hensynsløs overfor brukerne. Den såkalte «krigen mot 

narkotika» har egentlig vært krigen mot brukerne, sier Arild Knutsen, leder av Foreningen 

human narkotikapolitikk (FHN). Filter Nyheter møter ham på foreningens kontor i Torggata i 

Oslo. 

 

 

 

 

https://www.rusfeltet.no/arkiv/helseministeren-takker-nei-til-a-mote-bruker-og-parorendeorganisasjonene-pa-rusfeltet
https://www.iharstad.no/marino-reddet-institusjonen-som-hjalp-han-til-a-bli-rusfri-jeg-var-et-umulig-prosjekt/s/5-126-138917
https://filternyheter.no/brutale-narkoaksjoner-og-uhjemlede-rusransakelser-holdningene-har-endret-seg-radikalt/
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04. april: 

Avisa Oslo 

De vil bare ha oss vekk fra Grønland. Vekk fra akkurat der de bor 

Debattinnlegg av Arild Knutsen, leder i Foreningen for human narkotikapolitikk. 

 

06. april: 

Avisa Oslo 

Dette er ikke et trygt område barn og unge burde vokse opp i 

tter at det ble kjent at beboerforeningen for Grønland og Nedre Tøyen onsdag kveld arrangerer 

et åpent møte om rusfrie byrom, tok Arild Knutsen, leder i Foreningen for human 

narkotikapolitikk til orde. 

 

11. april: 

Erlik Oslo 

Vil redde Frankmotunet 

 
Jeg lærer best gjennom praksis, så nå jobber jeg på Helsehuset, med rehabilitering av eldre. 

Jeg trives godt, men jeg skal tilbake til rus og psykiatri, som jeg brenner for. Det er også 

fantastisk å være aktiv i Foreningen for human narkotikapolitikk. 

 

18. april: 

Vårt Oslo 

Mange har brukt ordet magisk, sier FHN-leder Arild Knutsen om heroinbehandling ved Ullevål 

sykehus 

Folk blir på gråten av de fantastiske resultatene, sier Arild Knutsen om heroinassistert 

behandling ved Ullevål sykehus. Nå vil FHN-lederen at forsøket gjøres permanent og utvides til 

å omfatte 200 rusavhengige i Oslo. 

 

 

 

 

 

https://www.oslodebatten.no/de-vil-bare-ha-oss-vekk-fra-gronland-vekk-fra-akkurat-der-de-bor/o/5-131-6841
https://www.ao.no/urtehagen-pa-gronland-dette-er-ikke-et-trygt-omrade-barn-og-unge-burde-vokse-opp-i/s/5-128-289602
https://www.erlik.no/vil-redde-frankmotunet/
https://vartoslo.no/akershus-universitetssykehus-arild-knutsen-bydel-alna/mange-har-brukt-ordet-magisk-sier-fhn-leder-arild-knutsen-om-heroinbehandling-ved-ulleval-sykehus/369425
https://vartoslo.no/akershus-universitetssykehus-arild-knutsen-bydel-alna/mange-har-brukt-ordet-magisk-sier-fhn-leder-arild-knutsen-om-heroinbehandling-ved-ulleval-sykehus/369425
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27. april: 

Dagbladet 

Bystyret i Oslo sparker i gang «lokal rusreform» 

Arild Knutsen, leder i Foreningen for human narkotikapolitikk, var til stede under avstemningen 

onsdag. - Det var sterkt å være der og oppleve det enorme engasjementet for saken, sier han til 

Dagbladet. 

 

Avisa Oslo 

Da bystyret stemte for rusreform i Oslo, rørte et innlegg Arild dypt: – Innmari vakkert og raust 

Da Jon Reidar Øyan (Ap) sammenlignet de homofiles kamp for rettigheter med de 

rusavhengiges, lyttet Arild Knutsen. Nå roser han Øyan og de andre politikerne som stemte for 

rusreform i Oslo. 

 

Vårt Oslo 

Oslos rusavhengige kan gå en ny hverdag i møte. — En helt utrolig dag 

Det er helt fantastisk å stå her og se hvilket vedtak bystyret i dag har gjort. Jeg har nesten ikke 

ord for hvor takknemlig jeg er, sier leder i Foreningen for Human Narkotikapolitikk, Arild 

Knutsen. 

 

Mai 

02. mai: 

NRK P1, Dagens 

Solberg-regjeringens rusreform, som skulle avkriminalisere bruk og besittelse av narkotika til 

eget bruk, havarerte da et flertall på AP- landsmøtet sa nei i fjor. 

Nå har reformen fått nytt liv 

Hos programleder Mathias Nylenna stilte Arild Knutsen, leder i Foreningen for human 

narkotikapolitikk sammen med Bergens Tidendes kommentator Anne Rokkan og Bergens 

byrådsleder Roger Valhammer. 

 

NRK P2, Studio 2 

Solberg-regjeringens rusreform, som skulle avkriminalisere bruk og besittelse av narkotika til 

eget bruk, havarerte da et flertall på AP- landsmøtet sa nei i fjor. 

Nå har reformen fått nytt liv. 

Med Arild Knutsen, leder i Foreningen for human narkotikapolitikk og VGs kommentator Tone 

Sofie Aglen i studio. 

 

06. mai: 

Rusfeltet.no 

Bruker- og pårørendenettverket møtte en lyttende og interessert helseminister 

https://www.dagbladet.no/nyheter/sparker-i-gang-lokal-rusreform/75944568
https://www.ao.no/da-bystyret-stemte-for-rusreform-i-oslo-rorte-et-innlegg-arild-dypt-innmari-vakkert-og-raust/s/5-128-299366
https://vartoslo.no/arild-knutsen-foreningen-for-human-narkotikapolitikk-oslo-bystyre/oslos-rusavhengige-kan-ga-en-ny-hverdag-i-mote-en-helt-utrolig-dag-mener-arild-knutsen/371353
https://radio.nrk.no/serie/studio-2-p2/sesong/202205/MKAK02008822
https://radio.nrk.no/serie/studio-2-p2/sesong/202205/MKAK02008822
https://radio.nrk.no/serie/studio-2-p2/sesong/202205/MKAK02008822
https://radio.nrk.no/serie/studio-2-p2/sesong/202205/MKAK02008822
https://radio.nrk.no/serie/studio-2-p2/sesong/202205/MKAK02008822
https://radio.nrk.no/serie/studio-2-p2/sesong/202205/MKAK02008822
https://www.rusfeltet.no/nyhetsarkiv/bruker-og-parorendenettverket-motte-en-lyttende-og-interessert-helseminister-article3425-28.html
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Nettverket var godt forberedt og hadde tre korte innledninger ved Tommy Sjåfjell i A-larm, 

Marius Sjømæling i BAR og Arild Knutsen i FHN som utdypet problemstillingene fra brevet 

sendt i februar.   

 

07. mai: 

Avisa Oslo 

KrF er kjent for å ha lav toleranse 

Debattinnlegg av Arild Knutsen, leder i Foreningen for human narkotikapolitikk. 

 

09. mai: 

Rusfeltet.no 

Årsmøtet 2022 valgte for første gang to brukerrepresentanter inn i Fagrådets styre 

 
Arild Knutsen, leder av FHN ble valgt inn i Fagrådets styre etter at gjenvalget av Tommy Sjåfjell 

var et faktum. Begge fikk andre motkandidater, men vant med klart flertall. For første gang i 

Fagrådets historie har styret to representanter med brukererfaring. 

 

12. mai: 

NRK 

Her lever barn side om side med Oslos rusmiljø 

Arild Knutsen er leder i Foreningen for human narkotikapolitikk. Han har selv vært en del av 

rusmiljøet i Urtegata. 

 

https://www.oslodebatten.no/krf-er-kjent-for-a-ha-lav-toleranse/o/5-131-7923
https://www.rusfeltet.no/arkiv/arsmotet-2022-valgte-for-forste-gang-to-brukerrepresentanter-inn-i-fagradets-styre
https://www.nrk.no/osloogviken/pa-gronland-lever-barn-side-om-side-med-oslos-rusmiljo-utenfor-fyrlyset-1.15954711
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15. mai: 

Oslodebatten 

Psykiatri og rus er bestevenner, og jeg er fienden 

 

Debattinnlegg av Janne Bøhmer Killingstad, tillitsvalgt i Foreningen for human narkotikapolitikk 

23. mai: 

NRK 

Flere medisiner gir håp til rusavhengige (Nettsak og TV-innslag) 

 
– Dette er et lite skritt på veien, men langt fra godt nok, sier Arild Knutsen leder av Foreningen 

for human narkotikapolitikk. 

 

https://www.oslodebatten.no/psykiatri-og-rus-er-bestevenner-og-jeg-er-fienden/o/5-131-7762
https://www.nrk.no/norge/flere-medisiner-gir-hap-til-rusavhengige-1.15975684
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Bergens Tidende 

Vi begynner å få et snev av rettssikkerhet 

 
Morten Sommerbakk er leder i Foreningen for human narkotikapolitikk (FHN) på Vestlandet. 

Han forteller at han har vært avhengig av narkotika i 28 år og arbeider nå som 

erfaringskonsulent i rusomsorgen. 

 

24. mai: 

Aftenposten 

Nasjonalballetten får kritikk etter rus-varsel. Men ballettsjefen mener nulltoleranse er viktig 

Arild Knutsen reagerer sterkt på Lorentzens uttalelser. Han er leder i Foreningen for human 

narkotikapolitikk (FHN). De jobber for liberalisering av ruspolitikken i Norge. 

 

Bergens Tidende 

Her kommer et nytt hus for rusmiddelavhengige i sentrum 

 
Foreningen Human Narkotikapolitikk, Prolar Nett og A-larm har sammen dannet et felles ideelt 

selskap for å etablere og drifte «Huset». 

https://www.bt.no/nyheter/lokalt/i/8QdOrQ/vi-begynner-aa-faa-et-snev-av-rettssikkerhet
https://www.aftenposten.no/kultur/i/MLe8mB/nasjonalballetten-faar-kritikk-etter-rus-varsel-men-ballettsjefen-mener-nulltoleranse-er-viktig
https://www.bt.no/nyheter/lokalt/i/EaPM3A/her-kommer-et-nytt-hus-for-rusmiddelavhengige-i-sentrum
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30. mai: 

Dagbladet 

Ny narkoinstruks: Rusavhengige Michelle: - Bidrar til å redde liv 

 
Michelle Alexandra Muren er tillitsvalgt i Foreningen human narkotikapolitikk, som er en pådriver 

for avkriminalisering. 

Juni 

02. juni: 

Budstikka 

 
Mulig rusreform i Bærum: – Et steg i riktig retning 

Jeg er veldig glad hvis Bærum slutter seg til denne linjen, sier leder i Foreningen for Human 

Narkotikapolitikk, Arild Knutsen. 

 

https://www.dagbladet.no/nyheter/rusavhengige-michelle-bidrar-til-a-redde-liv/76186456
https://www.budstikka.no/mulig-rusreform-i-barum-et-steg-i-riktig-retning/s/5-55-875036
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14. juni 

Rusfeltet.no 

 
Vi inviterer til markering av Verdens narkotikadag - Support. Don’t punish 

Foreningen for human narkotikapolitikk, proLAR Nett og Fagrådet - Rusfeltets 

hovedorganisasjon inviterer til markering av Verdens narkotikadag. Fagrådet deltar på 

arrangementet for fjerde år på rad. 

 

29. juni: 

Avisa Oslo 

Falske reklameplakater over hele byen: «Kåt på knulletorsdag og nakne tenåringer? Bli 

narkotikapoliti du også» 

Foreningen for human narkotikapolitikk (FHN) skriver i en e-post til AO at plakatene er falske og 

at de heller ikke har anelse om hvem som står bak. – Dette er åpenbart en reaksjon på Norsk 

Narkotikapolitiforenings (NNPF) posisjon som interesseorganisasjon. 

 

 

 

https://www.rusfeltet.no/arkiv/vi-inviterer-til-markering-av-verdens-narkotikadag-support-don-t-punish
https://www.ao.no/falske-reklameplakater-over-hele-byen-kat-pa-knulletorsdag-og-nakne-tenaringer-bli-narkotikapoliti-du-ogsa/s/5-128-336405
https://www.ao.no/falske-reklameplakater-over-hele-byen-kat-pa-knulletorsdag-og-nakne-tenaringer-bli-narkotikapoliti-du-ogsa/s/5-128-336405
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Juli 

01. juli: 

iHarstad.no 

Vi må anerkjenne at ungdom ruser seg. Det hjelper ikke å lukke øynene 

 
Som tillitsvalgt i Foreningen for human narkotikapolitikk Nord (FHN) har Marino Jonassen i flere 

år holdt foredrag om rus og rusforebygging for institusjoner i Nord-Norge. Nå ønsker han å nå ut 

til enda flere. 

 

Rusfeltet.no 

Bekymret for brukermedvirkning i Helsedirektoratet! 

En rekke bruker- og pårørendeorganisasjoner, fra Helsedirektoratets "BrukerROP", skrev denne 

uka et bekymringsbrev til Helse- og omsorgsdepartementet om korte tidsfrister og 

"skinnprosesser" knyttet til brukermedvirkning i direktoratet. 

 

02. juli 

Fædrelandsvennen 

Rusforebygging, det som er alvorlig for mange ungdommer 

Debattinnlegg av Arild Knutsen, leder i Foreningen for human narkotikapolitikk. 

 

13. juli: 

Oslodebatten.no 

Det er på høy tid å utrede konsekvensene av legalisering 

Debattinnlegg av Arild Knutsen, leder i Foreningen for human narkotikapolitikk 

 

 

 

https://www.iharstad.no/vi-ma-anerkjenne-at-ungdom-ruser-seg-det-hjelper-ikke-a-lukke-oynene/s/5-126-161592
https://www.rusfeltet.no/arkiv/bekymret-for-brukermedvirkning-i-helsedirektoratet
https://www.fvn.no/mening/leserinnlegg/i/x8LEWn/rusforebygging-det-som-er-alvorlig-for-mange-ungdommer
https://www.oslodebatten.no/det-er-pa-hoy-tid-a-utrede-konsekvensene-av-legalisering/o/5-131-9951
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16. juli: 

Avisa Oslo 

Byråden om avvikling av ruskontrakter: – Det er et stort oppryddingsarbeid på rusfeltet 

Arild Knutsen, styreleder i foreningen for human narkotikapolitikk mener det er på høy tid med 

denne avviklingen, men han synes fortsatt det er en lang vei å gå. 

 

19. juli 

Klassekampen 

Ber byråden følge opp 

Byråden skyver regjeringen foran seg. Hun har fått i oppdrag fra bystyret å ta tak i akkurat dette, 

sier Arild Knutsen. Knutsen er leder i Foreningen Human Narkotikapolitikk, en medlems- og 

brukerorganisasjon på rusfeltet. 

 

Nettavisen, Norsk debatt 

Utdaterte haldningar og kommentarfeltretorikk frå Arbeidarpartiet 

 
Debattinnlegg av  Arild Knutsen, Foreningen for human narkotikapolitikk og Erik Kursetgjerde, 

tidligere folkevalgt for Arbeiderpartiet. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.ao.no/byraden-om-avvikling-av-ruskontrakter-det-er-et-stort-oppryddingsarbeid-pa-rusfeltet/s/5-128-345704
https://klassekampen.no/utgave/2022-07-19/ber-byraden-folge-opp
https://www.nettavisen.no/norsk-debatt/utdaterte-haldningar-og-kommentarfeltretorikk-fra-arbeidarpartiet/o/5-95-578304
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28. juli: 

Trønderdebatt 

Ja til å beskytte unge fra rusmarkedet, nei til forbud 

 
Debattinnlegg av Arild Knutsen, leder i Foreningen for human narkotikapolitikk. Debattinnlegget 

sto også i  Dagsavisen, Romerikes Blad, Altaposten, Sunnmørsposten og Sunnhordland. 

August 

06. august: 

Trønderdebatt 

Kjølmoens uverdige rusretorikk 

Debattinnlegg av Arild Knutsen, leder i Foreningen for human narkotikapolitikk og Erik 

Kursetgjerde, tidl. folkevalgt for Arbeiderpartiet. 

 

11. august: 

Aftenposten 

Kunnskapsløst om rusreformen 

Debatinnlegg av Arild Knutsen, leder i Foreningen for human narkotikapolitikk. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.tronderdebatt.no/ja-til-a-beskytte-unge-fra-rusmarkedet-nei-til-forbud/o/5-122-49532
https://www.dagsavisen.no/debatt/2022/07/26/ja-til-a-beskytte-unge-fra-rusmarkedet-nei-til-forbud/
https://www.altaposten.no/meninger/i/PoKoJb/ja-til-aa-beskytte-unge-fra-rusmarkedet-nei-til-forbud
https://www.smp.no/meninger/leserinnlegg/i/5G9e8e/ja-til-aa-beskytte-unge-fra-rusmarkedet-nei-til-forbud
https://www.sunnhordland.no/meiningar/ja-til-a-beskytta-unge-fra-rusmarknaden-nei-til-forbod/
https://www.tronderdebatt.no/kjolmoens-uverdige-rusretorikk/o/5-122-50174
https://www.aftenposten.no/meninger/debatt/i/RrJ8lO/kort-sagt-torsdag-11-august
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15. august: 

Rusfeltet.no 

Åpnet brukerstyrt hus i Bergen 

 
Sist uke åpnet Foreningen for human narkotikapolitikk, Prolar Nett og A-larm "Huset 

Sverresgate". Landets første brukerstyrte aktivitetshus for mennesker med rusavhengighet. 

 

29. august: 

Vårt Oslo 

Slåss for at heroinpasienter skal få eget værested. - Når Bergen klarer det bør Oslo også få det 

til 

 
Rusavhengige i Oslo som får heroinassistert behandling trenger en mer meningsfylt hverdag, 

mener FHN-leder Arild Knutsen. — De må møte på heroinklinikk to ganger daglig, og i timene i 

mellom bør de få et eget, brukerstyrt værested. 

 

 

https://www.rusfeltet.no/arkiv/apnet-brukerstyrt-hus-i-bergen
https://vartoslo.no/bydel-st-hanshaugen-foreningen-for-human-narkotikapolitikk-hab/slass-for-at-heroinpasienter-skal-fa-eget-vaerested-nar-bergen-klarer-det-bor-oslo-ogsa-fa-det-til/398462
https://vartoslo.no/bydel-st-hanshaugen-foreningen-for-human-narkotikapolitikk-hab/slass-for-at-heroinpasienter-skal-fa-eget-vaerested-nar-bergen-klarer-det-bor-oslo-ogsa-fa-det-til/398462
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September 

07. september: 

Ruv.is (Islandsk TV og nettsak) 

Får medisinene fra lege og kan leve et anstendig liv 

Hörður var blant dem som holdt et innlegg på en konferanse om skadereduksjon i dag. Det ble 

opplyst at det var interesse for å etablere en sammenslutning av brukere på Island. Der talte 

også norske Arild Knutsen, som i årevis har kjempet for en human narkotikalovgivning i Norge. 

 

13. september: 

Bergensavisen 

Her har rusmiljøet et alternativ til Vågsbunnen: - på tide 

Norges første brukerstyrte hus for rusmiljøet ble åpnet i Bergen for en måned siden. – Dette 

burde vært gjort for 20 år siden. Det er Foreningen for Human Narkotikapolitikk, proLar Nett og 

A-larm som står bak prosjektet, med støtte fra blant andre Bergen kommune. 

 

 

15. september: 

KoRus Oslo, Ruspodden 

Om forebygging av overdoser, oppfølging av etterlatte, stigma og mye mer. 

Med Tonje Jevari i Foreningen for human narkotikapolitikk (FHN), Stian Biong, Universitet i Sør-

Øst Norge, Lillian Bruland, End-prosjektet, Espen Freng, Helsedirektoratet og Silje Finstad, 

overdosekoordinator i Oslo kommune. Samtalen ledes av Anna-Sabina Soggiu. 

 

21. september: 

Rus og samfunn 

Tonje Jevari, daglig leder i Foreningen for human narkotikapolitikk 

 
Det viktigste i jobben min er å arbeide for en human narkotikapolitikk, samt avstigmatisering av 

rusmiddelbrukere i samfunnet generelt, og i hjelpeapparatet spesielt. 

 

 

https://www.ruv.is/frett/2022/09/07/faer-efnin-fra-laekni-og-getur-lifad-mannsaemandi-lifi
https://www.ba.no/her-har-rusmiljoet-et-alternativ-til-vagsbunnen-pa-tide/s/5-8-2002557
https://open.spotify.com/episode/6fXYeJP7TieLq2IUxIBKuM?si=fIAWT0M2Sj2jhwJu_8ohNw&context=spotify%3Ashow%3A2iCtES6fyJqLZeoUecWwLt
https://www.rus.no/mitt-rusfelt/tonje-jevari-daglig-leder-i-foreningen-for-human-narkotikapolitikk-article3721-963.html
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27. september: 

Nidaros 

Har satt av 3,4 millioner kroner til denne enheten – ikke hatt ett oppdrag 

 
I helga hadde Foreningen for human narkotikapolitikk landssamling i Trondheim. Opprettelsen 

av kommunale rådgivningsenheter for narkotikasaker var på dagsorden også der, bekrefter 

leder Arild Knutsen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.nidaros.no/har-satt-av-3-4-millioner-kroner-til-denne-enheten-ikke-hatt-ett-oppdrag/s/5-113-365177
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28. september: 

Rus og samfunn 

Et sted å være seg selv

 

 

Bak Huset står Foreningen for Human Narkotikapolitikk, Prolar Nett og A-larm. Det skal være 

Norges første brukerstyrte hus for rusavhengige. Plasseringen er strategisk, midt i Bergen 

sentrum, mellom Den Nationale Scene og Bergen Kino. 

 

30. september: 

NRK 

Leiar i rusorganisasjon: – Beundringsverdig 

At Sophie Elise står fram er beundringsverdig. Det kan føre til mindre negative haldningar mot 

rusavhengige, seier leiaren i Foreningen for human narkotikapolitikk. 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.rus.no/aktuelt/et-sted-a-vare-seg-selv
https://www.rus.no/aktuelt/et-sted-a-vare-seg-selv
https://www.nrk.no/kultur/leiar-i-rusorganisasjon_-_-beundringsverdig-1.16121260
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Oktober 

02. oktober: 

NRK Nyheter 

Kritisk til lokal rusreform (TV-innslag) 

 
Positive prøver kan føre til tilbakeføring til straffeapparatet. Dette gjør at tiltaksapparatet i Oslo 

fungerer som straffeapparatets forlengede arm. Dette reagerer Høyres byrådslederkandidat i 

Oslo, Eirik Lae Solberg og leder i Foreningen for human narkotikapolitikk, Arild Knutsen, på. 

 

06. oktober: 

VG 

Takk, Sophie Elise! 

Debattinnlegg av Arild Knutsen, leder i Foreningen for human narkotikapolitikk. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.youtube.com/watch?v=9jTDnPadcSE
https://www.vg.no/nyheter/meninger/i/JQxq7R/takk-sophie-elise
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07. oktober: 

VG Nett 

Biden benåder marihuana-dømte: − Ga oss dagens gladsak 

 
Arild Knutsen, leder i Foreningen for human narkotikapolitikk, har lagt ved president Bidens 

tweet om saken, og skriver «Dette er stort». 

 

12. oktober: 

Avisa Oslo 

Skolebarna spiller ball. Fem meter unna skyter rusavhengige andre typer skudd 

Leder i foreningen for human narkotikapolitikk, Arild Knutsen, sier han har respekt for at 

beboerne i området ønsker å gjøre noe med rusproblematikken i parken. Samtidig sier han at 

rusavhengige også må få et sted å være. 

 

iHarstad.no 

Marino med klar beskjed: – Dropp ruskontrakter med ungdommen 

Jonassen er tillitsvalgt i FHN Nord – Foreningen for human narkotikapolitikk. Han har et langt og 

brennende engasjement for å bedre rusbrukeres hverdag, for flere og bedre behandlingstilbud 

og for aksept og forståelse fra storsamfunnet. 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.vg.no/nyheter/utenriks/i/8JQo3G/biden-benaader-marihuana-doemte-ga-oss-dagens-gladsak
https://www.ao.no/skolebarna-spiller-ball-fem-meter-unna-skyter-rusavhengige-andre-typer-skudd/s/5-128-394110
https://www.iharstad.no/marino-med-klar-beskjed-dropp-ruskontrakter-med-ungdommen/s/5-126-193718
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15. oktober: 

Vårt land 

Det er grunn til å tro at frykten for straff gjør at mange ikke tør å be om hjelp 

 
Verdidebattinnlegg av Adele Matheson Mestad, direktør i Norges institusjon for 

menneskerettigheter: Arild Knutsen, den dyktige lederen for organisasjonen for en human 

ruspolitikk, har kalt behandlingen av denne gruppa for en total utstøting og dehumanisering. 

Men også de som bruker rus uten å ha tung avhengighetsproblematikk, forteller om ulike former 

for stigma. Hvordan kom vi dit? Og har menneskerettighetene gjort noe med det? 

 

24. oktober 

Dagbladet 

Jubler for rusavhengige: - En revolusjon 

Regjeringen setter av 14 millioner kroner til forskning på blant annet ADHD-medisiner mot 

amfetamin-avhengighet. Vil få ned overdosedødstallene, mener Foreningen for human 

narkotikapolitikk. 

 

25. oktober: 

Rus og samfunn 

Avvikling av fritt behandlingsvalg: — Helseministeren jubler. Vi er bekymret 

Kronikk skrevet av: Tommy Sjåfjell, A-larm, Marius Sjømæling, BAR, Arild Knutsen, FHN og 

Ronny Bjørnestad, proLAR Nett. 

 

 

 

https://www.vl.no/meninger/verdidebatt/2022/10/16/det-gylne-lyset/
https://www.dagbladet.no/nyheter/jubler-for-rusavhengige-en-revolusjon/77459221
https://www.rus.no/meninger/avvikling-av-fritt-behandlingsvalg-helseministeren-jubler-vi-er-bekymret
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November 

10. november: 

Vårt Oslo 

Foreningen for human narkotikapolitikk er bekymret over byens økning av overdoser. — En 

krise, sier styrelederen 

Oslo universitetssykehus opplyste om å ha registrert uvanlig mange overdoser i Oslo den siste 

tiden. Styreleder i Foreningen for human narkotikapolitikk, Arild Knutsen, sier det er ekstra viktig 

med nok informasjon, slik at man vet hvilke brukergrupper det er snakk om. 

 

17. november: 

NRK Oslo og Viken 

Flere overdoser på kort tid i Oslo – ryktes om mye fentanyl i omløp 

Arild Knutsen, leder i Foreningen for human narkotikapolitikk, mener det er grunn til å slå alarm. 

 

23. november: 

NRK Oslo og Viken 

20-åring døde etter inntak av nytt, livsfarlig rusmiddel (Med uttalelser også i radio og TV) 

 
Arild Knutsen, leder i Foreningen for human narkotikapolitikk, mener det er grunn til å slå alarm. 

– Protonitazen er fra før avdekket ved to tilfeller. Et i Bergen og et i Oslo. Ved det ene tilfellet ble 

det påvist i en nesespray-flaske. Det kan også forekomme i tunge rusmiljøer.  

 

26. november: 

Dagbladet 

Overdosemysteriet 

Det er foreløpig ikke registrert noen overdoser på protonitazen i miljøene med tunge brukere, 

ifølge Arild Knutsen, leder for Foreningen for human narkotikapolitikk, som har daglig kontakt 

med hovedstadens rusavhengige. 

 

 

https://vartoslo.no/arild-knutsen-foreningen-for-human-narkotikapolitikk-hedda-holth/foreningen-for-human-narkotikapolitikk-er-bekymret-over-byens-okning-av-overdoser-en-krise-sier-styrelederen/416483
https://vartoslo.no/arild-knutsen-foreningen-for-human-narkotikapolitikk-hedda-holth/foreningen-for-human-narkotikapolitikk-er-bekymret-over-byens-okning-av-overdoser-en-krise-sier-styrelederen/416483
https://www.nrk.no/osloogviken/flere-overdoser-pa-kort-tid-i-oslo-_-ryktes-om-mye-fentanyl-i-omlop-1.16178915
https://www.nrk.no/osloogviken/20-aring-dode-etter-inntak-av-nytt_-livsfarlig-rusmiddel-1.16184946
https://www.dagbladet.no/nyheter/overdosemysteriet/77860761
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27. november: 

Dagbladet 

Dødsdop i omløp: Frykten brer seg 

Det er foreløpig ikke registrert overdoser med protonitazen i det tunge rusmiljøet i Oslo, ifølge 

Arild Knutsen, leder for Foreningen for human narkotikapolitikk (FHN). 

 

28. november: 

VG (Og Vårt Oslo) 

Forbudspolitikkens tragiske konsekvenser  

 
De driver ikke akkurat og skyter hverandre på Vinmonopolet. Vi bør kunne prøve med en 

forsøksordning med legalt lisensiert salg av cannabis, skriver Arild Knutsen i Foreningen for 

human narkotikapolitikk. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.dagbladet.no/nyheter/frykten-brer-seg/77862957
https://www.vg.no/nyheter/meninger/i/KnrbA7/forbudspolitikkens-tragiske-konsekvenser
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29. november: 

Klassekampen 

Han vil ha hasjen vekk fra gatene 

 
En ung mann ble i helga drept i Norges største omsetningsmarked for cannabis. Arild Knutsen, 

leder i Foreningen for human narkotikapolitikk, vil ha salget inn på apotek. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://klassekampen.no/utgave/2022-11-29/han-vil-ha-hasjen-vekk-fra-gatene1
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Vårt Oslo 

Kjempet gjennom penger til værested for heroinpasienter. - Jeg har stor tro på dette, sier Ylva 

Holm Torsteinson (Rødt) 

 
Vi er utrolig imponert over Ylva Holm Torsteinson og Rødt! De har kjempet dette gjennom, sier 

Arild Knutsen og Ronny Bjørnestad. De jubler over at det i Oslo-budsjettet settes av 700.000 

kroner til et brukerstyrt værested for heroinpasienter. 

Desember 

02. desember: 

NRK, Dagsnytt 18 

 

https://vartoslo.no/arild-knutsen-hab-heroinassistert-behandling-hab/kjempet-gjennom-penger-til-vaerested-for-heroinpasienter-jeg-har-stor-tro-pa-dette-sier-ylva-holm-torsteinson-rodt/421068
https://vartoslo.no/arild-knutsen-hab-heroinassistert-behandling-hab/kjempet-gjennom-penger-til-vaerested-for-heroinpasienter-jeg-har-stor-tro-pa-dette-sier-ylva-holm-torsteinson-rodt/421068
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Arild Knutsen deltok i debatt om legalisering av cannabis med leder i KrFU, Hadle Rasmus 

Bjuland. 

 

 

iHarstad.no 

Marino er bekymret for nytt dødsdop: – Det virker så uskyldig 

 
Protonitazen er livsfarlig stoff, forteller Marino Jonassen, tillitsvalgt for Foreningen for human 

narkotikapolitikk-Nord. 

 

12. desember: 

NRK Oslo og Viken 

Søsteren døde av overdose. Lisa vil ikke la henne bli et «nummer i rekka» 

Tina døde av overdose 22. september. 34 år gammel. Arild Knutsen i Foreningen for human 

narkotikapolitikk er ikke i tvil: – Mange er så sjuke at de burde hatt bemanning og oppfølging 

rundt seg. I stedet overlates de til seg sjøl. Vi kaster penger ut av vinduet. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.iharstad.no/marino-er-bekymret-for-nytt-dodsdop-det-virker-sa-uskyldig/s/5-126-207500
https://www.nrk.no/osloogviken/tina-_34_-dode-av-overdose-i-nav-bolig-kort-tid-etter-at-hun-var-innlagt-1.16164928
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Bergensavisen 

Nicolai og Thea ante ikke at de kjøpte bolig rett ved byens mest omstridte botiltak 

 
Morten Sommerbakk fra Foreningen for human narkotikapolitikk (FHN) er invitert til å holde 

appell under åpningen av botiltaket mandag. – Budskapet mitt er at jeg synes det er trist at det 

skal være en enorm kamp hver gang rusavhengige skal ha et sted å bo. Det er tragisk at vi 

driver en ekskludering av en utsatt gruppe i samfunnet, sier han til BA. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.ba.no/nicolai-og-thea-ante-ikke-at-de-kjopte-bolig-rett-ved-byens-mest-omstridte-botiltak/s/5-8-2095977
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13. desember: 

Rus og samfunn 

Lokal rusreform i Bergen 

 
Morten Sommerbakk, styreleder for vestlandsavdelingen av Foreningen for Human 

Narkotikapolitikk, er i utgangspunktet positiv til at Bergen kommune vil innføre det han kaller en 

rusreform «light». Men han stiller flere kritiske spørsmål til gjennomføringen av en slik lokal 

reform. 

 

22. desember: 

Podcasten Bysnakk 

Hvordan utvikler man byen slik at alle føler seg velkomne? 

Med leder i Foreningen for human narkotikapolitikk, Arild Knutsen, og administrerende direktør i 

Anker STI , Svein Hov Skjelle i studio. 

 

28. desember: 

Vårt Oslo 

Trusler og vold i kommunale boliger. – Det vi ser nå er et resultat av en mangeårig svikt i den 

kommunale boligpolitikken 

Arild Knutsen, styreleder i Foreningen for Human narkotikapolitikk, sier det har blitt verre på 

grunn av avinstitusjonalisering og desentralisering, og med bosetting i egne bydeler. Mange av 

dem med rusproblemer hadde bedre tilsyn tidligere. Det er for få skjermingstiltak igjen. Noen 

trenger ekstra oppfølging som de ikke får, sier Knutsen. 

 

 

 

 

 

https://www.rus.no/aktuelt/lokal-rusreform-i-bergen?
https://play.acast.com/s/bysnakk/julespesial-hvordan-utvikler-man-byen-slik-at-alle-fler-seg-
https://vartoslo.no/aina-stenersen-arild-knutsen-boligbygg/trusler-og-vold-i-kommunale-boliger-det-vi-ser-na-er-et-resultat-av-en-mangearig-svikt-i-den-kommunale-boligpolitikken/427204
https://vartoslo.no/aina-stenersen-arild-knutsen-boligbygg/trusler-og-vold-i-kommunale-boliger-det-vi-ser-na-er-et-resultat-av-en-mangearig-svikt-i-den-kommunale-boligpolitikken/427204
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Rus og samfunn 

Det er en total omveltning vi ser 

 
I hans lange karriere som rusaktivist har de siste årene også vært en omveltning for ham. 

Riktignok har han høstet anerkjennelse og priser helt fra 2009 da han fikk Aftenpostens pris for 

«Årets Oslo-borger» og ble «Årets navn» samme år. I 2014 fikk han både Amnesty-prisen og 

Fagrådets pris for «Godt rusfaglig arbeid». Men det var vel først i mars 2020 at Arild Knutsen 

skjønte at han hadde fått gjennomslag, virkelig gjennomslag. 

https://www.rus.no/aktuelt/det-er-en-total-omveltning-vi-ser
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7.0 FHN - Representasjon 

Januar 

07. januar: 

 
Arild Knutsen gikk Byvandring med Høyres stortingsrepresentant, Mathilde Tybring-Gjedde og 

Oslo Høyres fraksjonsleder, Hassan Nawaz, de besøkte Kirkens bymisjons 24sju og Erlik Oslo. 

 

19. januar: 

Leder i Foreningen for human narkotikapolitikk, Arild Knutsen gikk Byvandring med 

medisinstudenter fra BIO-prosjektet. De fikk også et møte hos Kirkens Bymisjons 24sju, med 

leder Aino Lundberg. 

 

24. Januar: 

Miljøpartiet de grønne, Oslo ved Hulda Holtvedt, helse- og sosialpolitiker i Oslo bystyre inviterte 

seg til møte hos oss for informasjon om arbeid og prosjekter i FHN 
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27. januar: 

Høyre 

 

Video med samtale om rusreformen  

Stortingsrepresentant Sandra Bruflot (H) hadde en sofasamtale om rusreformen med Arild 

Knutsen, leder i Foreningen for human narkotikapolitikk og Kenneth Arctander Johansen, leder i 

RIO. 

 

Stortinget 

 

Høyre, SV, Venstre, MDG, Rødt og brukerorganisasjonene RIO og Foreningen for 

human narkotikapolitikk arrangerte et seminar om rusreform. 

https://www.youtube.com/watch?v=Xf6sS5zWe4E
https://www.youtube.com/watch?v=JhZqg_xgZ-E
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Februar 

08. februar: 

Leder i Foreningen for human narkotikapolitikk, Arild Knutsen var i møte på Oslo rådhus med 

Oslo Høyres fraksjonsleder Hassan Nawaz om Arbeidet knyttet til åpne rusmiljøer, situasjonen 

for brukerorganisasjonene, rusomsorgen i hovedstaden, rusbehandling og generelt om 

narkotikapolitikken. 

 

10. februar: 

 
Arild Knutsen og Otto Stormyr i Foreningen for human narkotikapolitikk holdt 

høringsinnspill for Helse- og omsorgskomiteen på Stortinget, om representantforslaget 

om å gjennomføre rusreformen. 

 

https://www.fhn.no/horingsinnspill-om-rusreformen/
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11. februar: 

 
Arild Knutsen og Marino Jonassen i Foreningen for human narkotikapolitikk hadde møte 

med Arbeiderpartiets ruspolitiske talsperson, Even Røed og Senterpartiets ruspolitiske 

talsperson, Lisa Marie Klungland. 

 

12. februar: 

 
Marino Jonassen i FHN Nord og Arild Knutsen, leder i Foreningen for human narkotikapolitikk 

holdt appeller under fakkeltog for å bevare rusbehandlingsinstitusjonen Frankmotunet, i Folldal.  
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18. februar: 

Arild Knutsen stilte på nettmøte om cannabisavvenning med cannabisavenningsprosjektet, 

Konfliktrådet og KoRus i Midt Norge. 

Mars 

01. Mars: 

 

John Melhus representerte FHN på dialogmøte med helse- og omsorgsminister Ingvild Kjerkol. 

 
Og stilte på IDPC-seminar om organisasjoners deltakelse internasjonalt, i forkant av 

forhandlingene i CND (FNs narkotikakommisjon) 

 

07. mars: 

Arild Knutsen i Foreningen for human narkotikapolitikk var i møte med Anita Ellefsen i blå Kors 

for å snakke om organisasjonenes standpunkt vedrørende rusreform og rusbehandling.  

 

https://idpc.net/events/2022/03/cnd-65-key-issues-and-opportunities
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08. mars: 

 
Helse- og omsorgsminister Ingvild Kjerkol og Arild Knutsen i Foreningen for human 

narkotikapolitikk klippet snor og holdt den offisielle åpninga av heroinklinikken i Oslo, HABiO. 

 

8.mars: 

Tonje jevari i Foreningen for human narkotikapolitikk hold innlegg om brukerråd, hensikt og 

betydning ved årets #HUSK konferanse i Oslo Kongressenter i regi av Oslo kommune. 

 

11. mars: 

Arild Knutsen i Foreningen for human narkotikapolitikk var i møte med Benjamin brekke-

Nærstad og Frode Wolsund hos Frelsesarmeen.  

 

15. mars: 

 
I forbindelse med den internasjonale sosialarbeiderdagen, holdt Arild Knutsen en hilsningstale til 

sosialarbeiderne i FO - Fellesorganisasjonen. 

 

https://youtu.be/233QZF3mahQ?t=238
https://youtu.be/233QZF3mahQ?t=238
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16. mars: 

Arild Knutsen stilte på webmøte med danske Brugernes Akademi og fortalte om 

rusreformdebatten og utviklingen i kjølvannet av den.  

 

17. mars: 

Foreningen for human narkotikapolitikk arrangerte side-event hos FNs narkotikakommisjon 

(CND) 

 
Exploring the status of Nordic models of criminalization and decriminalization of drug use – 

which consequences these processes have had and how changes in direction have challenged 

the perspectives of politicians, society and the general public at large Speakers: - Henrik Tham, 

Professor Emeritus, Stockholm University - Svala Jóhannesdóttir, Harm reduction specialist and 

advocate (IS) - Veronika Honkasalo, Member of Parliament of Finland - Arild Knutsen, 

Norwegian Association for Humane Drug Policy (FHN) Moderated by: Marie Nougier, Head of 

Research and Communications, International Drug Policy Consortium (IDPC). 

 

21. mars: 

 
Janne Bøhmer Killingstad og Arild Knutsen i Foreningen for human narkotikapolitikk tok med 

Høyres stortingsrepresentant Sandra Bruflot og Oslo Høyres fraksjonsleder Hassan Nawaz på 

byvandring fra Slottsparken til Plata, innom 24sju og til sprøyterommet/brukerrommet og 

https://www.youtube.com/watch?v=ZjzzOmcwURI
https://www.youtube.com/watch?v=ZjzzOmcwURI
https://www.youtube.com/watch?v=ZjzzOmcwURI
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Brugata, med Høyres stortingsrepresentant Sandra Bruflot og Oslo Høyres Hassan Nawaz. 

Trusselen om straff må erstattes med rådgivning, støtte, oppfølging og hjelp. Folk er forskjellige. 

Høyre publiserte denne filmen på Facebook, i anledning at rusreformen igjen skulle behandles 

på Stortinget. 

 

26. mars: 

 
Arild Knutsen i Foreningen for human narkotikapolitikk holdt foredrag for Grønn Ungdom. 

 

29. mars: 

Arild Knutsen i Foreningen for human narkotikapolitikk var i møte med Frelsesarmeens Fyrlyset.  

 

https://fb.watch/bYbtsL-CCz/
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Arild Knutsen i Foreningen for human narkotikapolitikk representerte sivilsamfunnet da 

Stortinget behandlet omkampen om rusreformen. Her med representanter for SVs 

stortingsgruppe.  

 

April 

 

05. april: 

Marino Jonassen i FHN Nord kom til Rus- og psykiatritjenesten og underviste i brukerutstyr og 

motgiften Nalokson. 
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07. april: 

Arild Knutsen, Michelle Muren og Tonje Jevari i Foreningen for human narkotikapolitikk deltok 

på åpent møte om situasjonen i urtegata og rusmiljøet der.  

 

19. april: 

Arild Knutsen, leder i FHN kom til Feltpleien i Sandefjord og underviste i brukerutstyr, Switch-

kampanjen og motgiften nalokson. 

 
 

26. april: 

Arild Knutsen deltok i debatt om Norges ruspolitikk på Oslo Met, med Normal Norge, RIO og en 

rekke ungdomsorganisasjoner.  
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27. april: 

 
Arild Knutsen i Foreningen for human narkotikapolitikk representerte sivilsamfunnet i 

bystyresalen da Oslo bystyre vedtok å gjennomføre et forsøksprosjekt med lokal rusreform. Her 

sammen med Oslo Høyres fraksjonsleder, Hassan Nawaz. 

 

29.april: 

Webinar: Krenkefest, eller foregår det reell diskriminering på rusfeltet? 

 
Arild Knutsen ledet webinar om diskriminering i rusfeltet. I panelet var Silje Mack, KoRus, Ronny 

Bjørnestad, proLAR Nett, Tommy Sjåfjell, A-larm, Anne Lise Kristensen, Patient- og 

brukerombudet i Oslo, Guri Hestflått Gabrielsen, Likestillings- og diskrimineringsombudet, 

Hassan Nawaz, Oslo Høyres fraksjonsleder og Even A. Røed, ruspolitisk talsperson for 

Arbeiderpartiet.  

https://www.facebook.com/watch/live/?ref=watch_permalink&v=395514159092139
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Mai 

 
03. mai: 

Arild Knutsen deltok på rådslag på Helsedirektoratet om forebygging av cannabisbruk blant 

ungdom. 

03. Mai: 

Tonje Jevari deltok på vegne av Foreningen for human narkotikapolitikk ved årets Toppmøte 

2022 med tema “Hvordan få til samarbeid? Brukermedvirkning og pårørendemedvirkning på 

individnivå”. FHN var medarrangør. 

06. mai: 

 
Nettverket av brukerorganisasjoner møtte Helse- og omsorgsminister Ingvild Kjerkol om 

bekymringer for framtidas rusbehandling. Sivilsamfunnet var her representert ved Marius 

Sjømæling, BaR, Jan Gunnar Skoftedalen og Torhild Kielland, Fagrådet, Vidar Hårvik, Marlborg, 

helseminister Ingvild Kjerkol, Tommy Sjåfjell, A-larm, Arild Knutsen, FHN og Lene Midtsundstad, 

proLAR Nett. 
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07.Mai:  

 
Arild Knutsen ble møtt med stående applaus fra salen da han kom på Miljøpartiet de Grønnes 

landsmøte i Bærum. 

09. mai: 

Arild Knutsen deltok på årsmøtet til Fagrådet - rusfeltets hovedorganisasjon og ble valgt inn i 

Fagrådets styre.  

11. mai: 

 
Daglig leder i Foreningen for human narkotikapolitikk, Tonje Jevari stilte på video om Switch-

kampanjen som vi lanserte i forbindelse med satsingsuka for forebygging av overdoser. 
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16. mai: 

Arild Knutsen deltok på innspillsmøte med helseminister Ingvild Kjerkol, Helse- og 

omsorgsdepartementet, og ruspolitisk talsperson i Arbeiderpartiet, Even Røed, i forbindelse 

med den varslede forebyggings- og behandlingsreformen.  

30. mai: 

 
Foreningen for human narkotikapolitikk arrangerte seminar om nalokson og veien videre for 

overdosestrategien. Med Arne Skulberg, spesialist i anestesiologi som har ledet en studie på 

nalokson nesespray, Ellen Amundsen, Dr. philos, FHI, Espen Freng, seniorrådgiver i 

Helsedirektoratet, Michael Lindholm, generalsekretær i Ivareta, Ronny Bjørnestad, daglig 

leder i proLAR Nett, Turi Traaen, naloksonkoordinator i Korus Oslo og Kristine Ovnan 

Thorsen, feltsykepleier på Feltpleien i Sandefjord.  

 
Morten Sommerbakk i Foreningen for human narkotikapolitikk, Vestland og Marianne Pierron i 

proLAR Nett stilte på åpningen av heroinklinikken i Bergen. Her flankert av sosialbyråd i Bergen 

Ruth Grung og helse- og omsorgsminister Ingvild Kjerkol. 

https://www.youtube.com/watch?v=fExiE_1If-w
https://www.youtube.com/watch?v=fExiE_1If-w
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31. mai: 

Høring om lokal rusreform i Trondheim 

 
Trondheim kommune avholdt høring om lokal rusreform. Der stilte Terje Olden og John Melhus 

for FHN Midt. 

31. Mai: 

Antidote fra Danmark besøker FHN for utveksling av erfaringer med motgift og overdosearbeid, 

og for styrket nordisk samarbeid.  

Juni 

3. Juni: 

Tonje Jevari deltok på fagsamling med Sexelancen sammen med øvrige organisasjoner på 

feltet, for utveksling av felles erfaringer og kunnskap om salg av seksuelle tjenester og rusmiljø. 

 

08. juni: 

Arild Knutsen deltok på samling for Helsedirektoratets BrukerROP i Narvik, som inkluderte 

besøk på lokale tiltak i byen.  

 

13. juni: 

Arild Knutsen deltok på LAR-Nettverkssamling og holdt innlegg om nye samarbeidstiltak og nytt 

fra brukerorganisasjonene, sammen med Carl Eliassen i Marborg og Ronny Bjørnestad i 

proLAR Nett. 

https://www.fhn.no/horing-om-lokal-rusreform-i-trondheim/
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15. juni: 

 
Arild Knutsen holdt tale under Helsedirektoratets 20-årsjubileum på Operaen.  

 

22. juni: 

Marino Jonassen i FHN Nord besøkte Tyrili og Anders Dalsaune Jansen og fikk omvisning på 

tyrili Kampen, i forbindelse med sitt nye verv i Brukerrådet til Tyrili. 
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23. juni: 

Arild Knutsen hadde møte med leder i AUF, Astrid Willa Eide Hoem og nestleder i AUF, Gaute 

Børstad Skjervø om utviklingen i ruspolitikken.   

 

26. juni: 

 
Vi skulle markere Verdens narkotikadag - Support. Don’t punish utenfor Stortinget, med proLAR 

Nett og Fagrådet - rusfeltets hovedorganisasjon som medarrangører, men avlyste i solidaritet 

med Pride-bevegelsen, som hadde blitt rammet av terror. Samtidig inviterte vi de som hadde 

kommet til byen i anledning dagen, til å være sammen med oss. Så kjøpte vi inn roser og 

en gruppe av oss gikk til like ved utestedet London og la ned buketter og hilsninger 

 

Juli   
 

 
Arild Knutsen holdt foredrag på Unge Venstres sommerleir. Her med Unge Venstres leder Ane 

Breivik.  

 



69 
 

August 

 

10. August: 

Tonje Jevari fra Foreningen for human narkotikapolitikk besøkte Kjeller`n, et aktivitets og 

værested i bydel Grunerløkka for å gi innspill til videre planlegging av deres innhold og tilbud.  

 

11. august: 

Offisiell åpning av Huset Bergen, landets første brukerstyrte aktivitetshus for mennesker med 

rusavhengighet. 

 
Byråd Ruth Grung holdt åpningstale og sto for den formelle åpningen, før Erik Torjussen, A-

larm, Ida Kristine Olsen, proLAR Nett og Arild Knutsen, Foreningen for human narkotikapolitikk 

holdt hver sin appell.  

 

15. - 20. august: 

 
FHN hadde samling i Arendal, i anledning Arendalsuka. Arild Knutsen stilte på debatt på “Åpen 

russcene hos Fagrådet - rusfeltets hovedorganisasjon: Hva mangler egentlig i rusbehandling 

når regjeringen varsler en reform? Blir det styrking, differensiering eller sentralisering?” Øvrige i 

panelet var: Karl Kristian Bekeng (Ap), Statssekretær, Helse- og omsorgsdepartementet 

Sandra Bruflot (H), Stortingsrepresentant, Stortinget og Asbjørn Larsen, Nestleder, RIO - en 

landsdekkende brukerorganisasjon på rusfeltet. 
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23. august: 

Arild Knutsen i Foreningen for human narkotikapolitikk og Ronny Bjørnestad i proLAR Nett var 

på deputasjon hos Helse- og sosialkomiteen i Oslo bystyre og fortalte om planene om å 

opprette et brukerstyrt hus i Oslo.  

 

26. august: 

 
Arild Knutsen i Foreningen for human narkotikapolitikk og Mikael Sømhovd i Norsk 

Psykologforening hadde møte med Arbeiderpartiets ruspolitiske talsperson, Even Røed om 

retningslinjer for kommunale rådgivningsenheter for russaker. 
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30. august: 

 
Foreningen for human narkotikapolitikk arrangerte seminar på Faglig forums Rus- og psykisk 

helsekonferanse på Oslo kongressenter, med tittelen: “Tjuvstart på rusreformen”. I panelet var 

Oslos sosialbyråd Rina Mariann Hansen. 

 

31. august: 
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Eva-Brit Langva, Arild Knutsen og Michelle Alexandra Muren fra Foreningen for human 

narkotikapolitikk holdt tre foredrag på to videregående skoler i Ålesund, hadde møter med 

skoleledelsen og skolehelsetjenesten, holdt appeller på overdosemarkeringen i Ålesund 

sentrum og deltok i sofasamtale om “Rus i byen vår - ungdom og forebygging på kvelden, i 

anledning Verdens overdosedag.  

 

Foreningen for human narkotikapolitikk ved Tonje jevari holdt appell i anledning Verdens 

Overdosedag i bydel Stovner, hadde stand og opplæring i bruk av Nalokson motgift, samt deltok 

som medarrangør på dagens hovedarrangement i oslo sentrum.  

 

 
Foto: Caroline Hammer, Groruddalen avis 
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September 

 

2. September: 

Tonje Jevari deltar i innspillssamling i Helse sør øst, Sykehuset Innlandet, om innkjøp av av 

eksterne behandlingsplasser.  

 

07. - 08. september: 

 
 

 

John Melhus og Arild Knutsen i Foreningen for human narkotikapolitikk var i Reykjavik på Island 

og holdt foredrag på en skadereduksjonskonferanse, holdt møte med brukere for å initiere 

Islands første brukerorganisasjon, stilte til intervjuer med media, hadde møte med 

helsemyndighetene og besøkte Røde Kors og deres mobile sprøyterom.  
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8. September: 

Tonje Jevari fra Foreningen for human narkotikapolitikk deltar i podcasten “Ruspodden” og 

snakker om overdoser 

 

 
Foto: Korus Oslo 

 

09. september: 

Arild Knutsen holdt foredrag for 270 ansatte på fagdag for Lovisenberg diakonale sykehus, med 

tittelen: Oslo, byen med det varme hjertet og kald skulder.  
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14. september: 

 
Janne Bøhmer Killingstad og Tonje Jevari i Foreningen for human narkotikapolitikk deltok på 

Fyll dagene - messen, med stand for FHN. 

 
Arild Knutsen holdt innlegg på boklanseringen til legen Stig Asplin, på Litteraturhuset i Oslo. 
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14. September: 

Tonje jevari holdt kurs og opplæring i skaderedusksjon, smitteforebygging og 

overdoseforebygging for ansatte ved Kjellern, et aktivitets- og værested i bydel Grunerløkka. 

 

16. september: 

Arild Knutsen holdt foredrag om legalisering av cannabis for ansatte i Frelsesarmeens 

rusomsorg, i deres lokaler på Grønland.  

 

20. September: 

Michelle Muren og Tonje jevari foreleser for Lassonløkken bo- og behandlingssenter på deres 

fagdag.  

 
Foto: Vibeke Stanes. 
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21. september: 

Arild Knutsen og Marino Jonassen stilte på boklanseringen til Bent Høies Uro i koronaens tid. 

 
Et kapittel i boken heter «You had right. I had wrong», som henspeiler til da Bent Høie og Arild 

Knutsen deltok på FNs narkotikakommisjon. Der Høie fortalte at han hadde snudd om 

avkriminalisering og takket Arild, før han sa disse ordene på stotrende engelsk. 

 

Riksadvokaten og politidirektøren inviterte til dialogmøte med paraplyorganisasjonene på 

rusfeltet. Arild Knutsen, leder i Foreningen for human narkotikapolitikk deltok som styremedlem i 

Fagrådet - rusfeltets hovedorganisasjon. 
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23. september: 

 
John Melhus, Arild Knutsen og Terje Olden i Foreningen for human narkotikapolitikk hadde 

møte med varaordfører i Trondheim, Mona Berger (SV) og Trondheims kommunalråd Trygve 

Bragstad, om Trondheims lokale rusreform og bruken av kommunale rådgivningsenheter for 

russaker, brukerrom og substitusjonsbehandling.. 

 

24. - 25. september: 

 
Foreningen for human narkotikapolitikk, Midt Norge arrangerte landssamling i Trondheim. Jan 

Bojer Vindheim holdt foredrag for oss. Vi besøkte Uteseksjonen, Gatemagasinet Sorgenfri, 

Dagsverket, Kirkens bymisjon, Frelsesarmeen og Helseteamet.  
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25. september: 

 
Foreningen for human narkotikapolitikks styreleder, Arild Knutsen, holdt innlegg via videoopptak 

på en nasjonal konferanse i Danmark, om overdoseforebygging. 

 

27. september: 

Arild Knutsen representerte Foreningen for human narkotikapolitikk på avslutningsselskap for 

Pasient- og brukerombud Anne Lise Kristensen. Både Oslos ordfører og sosialbyråd var blant 

talerne der.  
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Oktober 

12. Oktober 

 

 
Morten Sommerbakk representerte Foreningen for human narkotikapolitikk, Vestland da Huset i 

Bergen, proLAR Nett, A-larm og FHN holdt foredrag i Bergen for spesialister i rus- og 

avhengighetspsykologi i Norsk Psykologforening. 
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14. oktober: 

 
Bruker- og pårørendenettverket til Fagrådet - rusfeltets hovedorganisasjon hadde møte med 

Tilskuddsavdelingen i Helsedirektoratet. Arild Knutsen representerer Foreningen for human 

narkotikapolitikk i nettverket.  

 

 
proLAR Nett og Foreningen for human narkotikapolitikk hadde møte på FHNs kontor med Rødts 

bystyrerepresentant i Oslo, Ylva Holm Torsteinson. Der presenterte vi planene om å opprette 

Huset Oslo. 
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17. oktober: 

 
Foreningen for human narkotikapolitikk leverte høringsinnspill til Representantforslag 264s 

(2021 – 2022) fra Dag-Inge Ulstein, Kjell Ingolf Ropstad og Olaug Vervik Bollestad. 

 

19. Oktober: 

Tonje Jevari holder forelesning om SWITCH, mindre skadelige inntaksmåter for ansatte i 

rustjenesten ved Nittedal kommune. 

 

20.Oktober 

 
Foreningen for human narkotikapolitikk holdt stand på LAR-konferansen 

og Arild Knutsen holdt innlegg og deltok i paneldebatt om heroinassistert behandling der.  

https://www.stortinget.no/no/Hva-skjer-pa-Stortinget/Horing/visning-av-skriftlig-innspill/?dnid=28560&h=10004661
https://www.stortinget.no/no/Hva-skjer-pa-Stortinget/Horing/visning-av-skriftlig-innspill/?dnid=28560&h=10004661
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21. oktober: 

 
Michelle Alexandra Muren representerte Foreningen for human narkotikapolitikk på Norges 

institusjon for menneskerettigheter (NIM)s frokostseminar om: Barn og rus: Er hjelpetilbudet 

godt nok? De øvrige i panelet var Barneombud Inga Bejer Engh, Barnevernsleder Linda Merete 

Skarnes og NIMs spesialrådgiver Vidar Strømme. Anine Kierulf ledet seminaret.  
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21. Oktober: 

Tonje Jevari deltar på innspillsmøte om boligbehov og kvalitet, tverrfaglig samarbeidsforum i 

regi av Velferdsetaten. 

 

24. oktober: 

 
Litteraturhuset i Fredrikstad arrangerte Folkemøte om narkotika og straff mandag 24. oktober. 

Med: Arild Knutsen, Foreningen for human narkotikapolitikk, Johan H. Andresen, Ferd, Ole 

Røgeberg, Frisch-senteret, Arvid Rasmussen, Fredrikstad og Helge Waal, SERAF. 

 

26. oktober 

 
Leder i Foreningen for human narkotikapolitikk, Arild Knutsen, holdt innlegg på en internasjonal 

konferanse i Ottawa, Canada (via web), om utviklingen av skadereduksjonstiltak, 

https://www.youtube.com/watch?v=M20qD_0-e2k
https://www.youtube.com/watch?v=M20qD_0-e2k
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substitusjonsbehandlingen, den nasjonale overdosestrategien og om kampen for 

avkriminalisering i Norge. Og om den siste tids endringer, blant annet i politiets 

ransakingspraksis, det som skjedde i høyesterett, om rapporten til Norges institusjon for 

menneskerettigheter og ikke minst om fruktene vi har fått høste av samarbeid mellom landets 

myndigheter og brukerorganisasjonene på rusfeltet, Konferansens tittel var:“From stigma to 

dignity. Sharing perspectives, mobilising potential” og ble arrangert av Pompidou-gruppen og 

Health Canada, i samarbeid med UNODC og CICAD.  

 

27. oktober: 

 

Leder i Foreningen for human narkotikapolitikk, Arild Knutsen stilte på en video for 

Arbeiderpartiet, med ruspolitisk talsperson for Arbeiderpartiet, Even Røed, med nyheten 

om at det er satt av 14 millioner kroner på forskning på substitusjon for flere alvorlige 

avhengigheter. 
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29. oktober:  

 
Arild Knutsen holdt foredrag på Human-Etisk Forbunds etikkseminar om human ruspolitikk, med 

tittelen: “Er politiet og straffesystemet de beste aktørene i bekjempelsen av rusmidler?” 

 

31. oktober: 

 
Janne Bøhmer killingstad representerte Foreningen for human narkotikapolitikk på en 

informasjonsvideo av Norges institusjon for menneskerettigheter (NIM), angående om 

rusavhengige får den hjelpen de trenger.  

Arild Knutsen og Tonje Jevari var på deputasjon hos Helse- og sosialutvalget i Oslo 

bystyre.  
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November 

02. november: 

 
Arild Knutsen og Andrea Mykland Nilsen i Foreningen for human narkotikapolitikk var i møte om 

substitusjonsbehandling ved avhengighet til sentralstimulerende midler, på kontoret til ADHD 

Norge.  

07. september: 

Barne- og familieminister Kjersti Toppe inviterte til møte om utfordringer og behov knyttet til vold 

i nære relasjoner for folk i aktiv rus og behovet for bedre krisesentertilbud. Arild Knutsen i 

Foreningen for human narkotikapolitikk stilte på møtet. Det gjorde også Fagrådet - rusfeltets 

hovedorganisasjon, proLAR Nett, A-larm, Actis, Sørlandet krisesenter og Norges institusjon for 

menneskerettigheter.  
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14. november: 

 
Arild Knutsen og John Melhus i Foreningen for human narkotikapolitikk stilte på møte med et 

utvalg som er nedsatt av Helsedepartementet på Island som skal foreslå modell for 

avkriminalisering.  

Arild Knutsen hadde møte med lederne i Oslo AUF. 

15. november: 

Arild Knutsen, FHN og Stian Biong, byrådsavdelingen innledet på Fagfrokost om 

rådgivningsenheter for russaker, hos FO. 

 

 
Arild Knutsen representerte Foreningen for human narkotikapolitikk på åpent tverrpolitisk 

debattmøte om lokale rusreformer, i Kristiansand. Øvrige i panelet var leder i Miljøpartiet De 

Grønne, Arild Hermstad og stortingsrepresentant for Venstre, Ingvild Wetrhus Thorsvik. Møtet 

ble ledet av Agder MDGs Hildegunn Marie Tønnessen Seip. 
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15. November:  

Tonje jevari holder foredrag om pakkeforløp og samhandling mellom tjenestene, på seminar ved 

Oslo kongressenter, for Statsforvalteren i Oslo og Viken. 

18. november: 

Arild Knutsen stilte på Oslopodden «Rådhusgarasjen» med Oslo MDGs bystyrerepresentant 

Eivind Trædal.  

21. November 

Tonje jevari deltar i seminar og fokusgruppeintervju om de ideelle organisasjoners plass i 

desentraliseringen ved Velferdsetaten, Oslo kommune. 

 

25. november: 

Stoffbrukerdagen ble markert. 

 

Foreningen for human narkotikapolitikk og proLAR Nett inviterte brukere og 

brukerrepresentanter inn på Stortinget for å løfte fram brukernes stemmer og ta opp viktige 

temaer. Arbeiderpartiet tok oss imot, ved Even Røed og Kamzy Gunaratnam. Opptak fra møtet 

kan ses her (YouTube). 

https://www.youtube.com/watch?v=PPbcdlOJsqs
https://www.youtube.com/watch?v=PPbcdlOJsqs
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27. november: 

 
Oslo Høyre kom på FHNs kontor for opplæring i brukerutstyr, heroinrøyking og nalokson motgift 

før vi gikk ut i gatene og delte ut brukerutstyr og informerte om hjelpetiltak og situasjonen for 

rusmiljøet. Terje Olden, Eva-Brit Langva og Benedicte Teige i FHN Midt bisto oss i hovedstaden 

denne kvelden.  

29. November: 

Tonje Jevari deltar på erfaringssamlingseminar om Brukertilfredshetsevalueringen med KORUS 

Midt Norge. 

 

Foto: FHN 
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30. november:  

Styreleder i FHN, Arild Knutsen, Daglig leder i Fagrådet - rusfeltetshovedorganisasjon, Jan 

Gunnar Skoftedalen, Daglig leder i FTR, Dagfinn Hessen Paust og Daglig leder i RIO, Kenneth 

Artander Johansen stilte på møte med direktør for Norges institusjon for menneskerettigheter, 

Adele Matheson Mestad.  

 

Desember 

 

02. desember: 

Arild Knutsen deltok på heldags Fremsynsverksted om legemiddelavhengighet på 

Helsedirektoratet.  

 

06. desember: 

 
Norges institusjon for menneskerettigheter arrangerte seminaret  Rus og menneskerettigheter - 

Straff. Hva sier menneskerettighetene om bruk av straff som virkemiddel for å bekjempe 

narkotika? Med Arild Knutsen, Foreningen for human narkotikapolitikk (FHN), Maria Aasen-

Svensrud, Stortingsrepresentant (Ap), Ingvild Wetrhus Thorsvik, Stortingsrepresentant (V) og 

Alf Butenschøn Skre, statsadvokat hos Riksadvokaten i panelet. Ledet av Anine Kierulf. 

 

 

 

 

 

 

https://www.youtube.com/watch?v=994of4jQlzw
https://www.youtube.com/watch?v=994of4jQlzw
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07. desember: 

 
Tonje Jevari, i Foreningen for human narkotikapolitikk tok med en gruppe deltakere på 

Brukerromskonferansen i Oslo på Byvandring: Skammens sti. Fra Nisseberget til Vaterland. 

 

 

12. desember: 

 
Morten Sommerbakk, leder i Foreningen for human narkotikapolitikk, Vestland holdt appell 

under den offisielle åpningen av botiltaket i Nyhavnsvegen 10 i bergen og stilte på en rekke 

medieoppslag.  

 

Arild Knutsen deltok på 10årsjubileum på Kampen miljøstasjon med Nyttig arbeid, arbeidstiltak 

for folk med rusutfordringer.  
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16. desember: 

 
Michelle Alexandra Muren, Arild Knutsen i Foreningen for human narkotikapolitikk og ‘Huset’s 

Bertil Norland besøkte heroinklinikken i Oslo, sammen med Venstres leder Guri Melby.   

 

 

21. desember: 

Arild Knutsen i Foreningen for human narkotikapolitikk og to ansatte fra Oslo kommunale 

ruspoliklinikk hadde møte med Hassan Nawaz om det byomfattende polikliniske rustilbudet.  

 

8.0 Skadereduksjon, overdoseforebygging og 

brukernært arbeid 2022 

FHN har i 2022 fortsatt vår virksomhet med oppsøkende arbeid, og har gjennom året delt ut 

smitteforebyggende og skadereduserende brukerutstyr som sprøyter, kokekar, filter, saltvann, 

askorbinsyre og røykefolie. Vel så viktig er informasjonsformidling vedrørende hygiene, 

smittefare, overdosefare og injeksjonsteknikk. Det har vært delt ut ekstra mye av både 

brukerutstyr, men særlig røykefolie i 2022, både på gaten, men også via post og ved besøk.  

Vårt oppsøkende arbeid i de åpne rusmiljøer i de store byene har hatt betydning for vårt arbeid 

på system- og tjenestenivå. Som brukerorganisasjon har vi prioritert å være tett på 

brukergruppene, samtidig som vi arbeidet for å motivere til økt politisk velvilje for en human 

narkotikapolitikk, FHNs narkotikapolitiske agenda, og ikke minst inspirere kommunene til å 

ivareta nasjonale anbefalinger og krav om smitteforebygging, skadereduksjon og 

overdoseforebygging. Det er fortsatt ikke alle kommuner som tilbyr anbefalt brukerutstyr og det 

er fortsatt mange kommuner som ikke deltar i den nasjonale overdosestrategi. Vi mottok flere 

henvendelser fra personer bosatt andre steder i landet, med forespørsel om å få tilsendt 
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brukerutstyr i posten. Det bidrar vi selvsagt med, men det forteller oss også at det fortsatt er 

begrenset eller vanskelig tilgang på brukerutstyr rundt om i kommunene, og at det fortsatt er 

viktig å arbeide med informasjonsformidling til systemnivå.  

I 2022 har vi opplevd økt antall henvendelser fra både brukere og pårørende, per telefon og via 

e-post, med ulike utfordringsbilder både i forhold til hjelpeapparatet, rettsvesenet og annet. Om 

økningen er post-pandemi symptom, eller om det er flere som møter motstand er for tidlig å 

kunne svare på. 

FHN er en av utleveringsstedene i Oslo for utdeling av motgift (Nalokson). Vi arrangerte i 2022 

et seminar om Nalokson og veien videre for overdosestrategien. Arrangementet var rettet særlig 

mot system- og tjenestenivå.  

Vi har i 2022 fortsatt hatt engasjement i overdoseforebyggende arbeid, og har av kommuner og 

KORUSer i Øst, Oslo og Nord blitt engasjert til oppdrag knyttet til overdoseforebyggende arbeid. 

Kurs i Switch har vært etterspurt også i 2022. FHN har ved flere seminarer og konferanser i 

KORUS sin regi holdt innlegg og foredrag om switch som forebyggende tiltak, og har også holdt 

foredrag og kurs når KORUS Oslo har hatt seminarer for randkommunen til Oslo. I FHN Nord 

har flere kommuner og ROP-tjenester fått kurs og opplæring i mindre skadelige inntaksmåter, 

skadereduksjon og overdoseforebygging.   

FHN har gjennom året avholdt flere kurs og gitt opplæring innen skadereduksjon og 

smitteforebygging for både rusmiddelbrukere, pårørende, nærstående og for kommuner og 

ansatte som arbeider brukernært. Kurs og opplæring gis for å øke kompetansen for å redusere 

skade, forhindre smitte, og forebygge overdoser, og hvordan ansatte i helse- og 

omsorgstjenestene best kan ivareta rusmiddelbrukeres helse, samt motivere til mindre 

skadelige inntaksmåter. Vi underviser både rusmiddelbrukere og ansatte i kommunene om hva 

som er nødvendig brukerutstyr, korrekt bruk av brukerutstyr, samt kurs i switch og bruk av 

Nalokson. Informasjon om tema gis også som brosjyremateriell og plakater med informasjon og 

anbefalinger.  

I perioden har vi særlig blitt brukt av KORUS Oslo og nalokson Norge til oppdrag for å informere 

ansatte i kommuner nær Oslo, og i Oslos bydeler, men også i Vestland og Finnmark og Troms 

har vi gjennomført kurs og opplæring.   

 

9.0 Prosjekter 2022 

9.1 Prosjekt byvandring. 

FHN har gjennom flere år tilbudt byvandringen «Skammens sti», en narkotikapolitisk byvandring 

i Oslo, hvor vi følger i fotsporene til det åpne rusmiljø gjennom historien, fra Slottsparken til 

dagens opholdssteder. Turen er særlig populær og interessant for politikere, studenter, 

kriminologer, journalister og samfunnsviterne. Men også andre. Vi har i 2022 gått turen med et 

variert publikum.  
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Foto: FHN 

I 2022 satte vi i gang prosjektet Gatestemmer, etter modell fra Gadens stemmer i København. 

Even Kallevik har vært ansatt som utreder for prosjektet, og utarbeidet en plan for prosjektet og 

aktivitetstiltaket. Dette forprosjektet er gjennomført i samråd med vår ressursgruppe Erlik Oslo, 

Erlik Kaffe og NKROP, Nasjonal kompetansetjeneste for samtidig rusmisbruk og psykisk lidelse. 

NKROP har finansiert forprosjektet økonomisk. 

Gatestemmer er en guidet byvandring, hvor tema er historier fra guidenes liv med nærhet til 

gatelivet. Byvandringene er planlagt å foregå på utvalgte områder i Oslo sentrum med 

forankring i steder som har hatt betydning for guidenes liv og situasjonene de befant seg i på 

ulike øyeblikk i livet. Prosjektet vil skape et arbeids- og aktivitetstilbud for personer som har hatt 

utfordringer med rus og psykisk helse, og vil være et fleksibelt aktivitetstilbud. Forprosjektet med 

planlegging og utarbeiding av modell ble avsluttet ved årsskiftet 2022/2023. FHN har søkt om 

midler til å kunne starte selve aktiviteten i 2023. 
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9.2 Prosjekt Nøkkelkort. 

Av Stiftelsen Dam har vi i 2022 fått tildelt økonomisk støtte til å utarbeide informasjonskort med 

utgangspunkt i de utfordringer som personer som oppholder seg på gaten og i de åpne 

rusmiljøer kan møte. Kortene er utarbeidet slik at de har spørsmål og svar på samme kort, og 

med et gatesmart innhold. Spørsmålene er samlet inn fra personer som oppholder seg i det 

åpne rusmiljø i Oslo sentrum. Svarene er innhentet og kvalitetssikret fra de instanser som 

berøres. Andrea Mykland Nilsen har vært ansatt som prosjektmedarbeider, og har samarbeidet 

tett med sin ressursgruppe bestående av personer tilknyttet Oslos åpne rusmiljø. Vi håper 

kortene vil gjøre hverdagen noe lettere for flere, ved at de informerer om hvor man kan få hjelp 

til ulike oppgaver, hvor man kan få mat, dusj og sårstell for å nevne noe.  

Kortene er dekorert av kunstnere fra Kaleidoskop Utstillingen 2022, og fra personer tilknyttet 

rusmiljøer, tilknyttet behandlingssteder eller andre.  

 

Foto: FHN 
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10.0 Kunnskapsformidling  

Vi oppsøkes jevnlig av studenter i forbindelse med deres studier. Vi har i 2022 hatt flere 

henvendelser fra studenter som ønsker bistand til prosjekter, oppgaver og for intervjuer. Vi har 

tatt i mot studenter i våre lokaler, og har sendt skriftlig informasjon når det har vært ønskelig, 

lest deres oppgaver for veiledning, blitt intervjuet, bidratt i prosjekter og filmer, samt undervist 

studentgrupper. Henvendelser fra masterstudenter var i 2022 tilsvarende foregående år. Likeså 

studenter med relevante forskningsprosjekter. Det er spennende at studenter anser 

narkotikarelaterte tema- og fagområder som interessante. FHN holdt også foredrag ved noen av 

landets utdanningsinstitusjoner.   

Sentrale aktører på rusfeltet benyttet seg også av oss som ressursbank og 

kompetanseformidlere til aktuelle oppgaver, både i tjenesteapparatet men også på system og 

politisk nivå, institutter og andre.  

Ventizolve, som produserer motgiften Nalokson, har benyttet FHN i sitt arbeid. Både for 

informasjon og brosjyre, men også for å promotere produktet. Både Ventizolve og Dne Pharma 

har vært i tett samarbeid med FHN gjennom året, for felles strategi om overdoseforebyggende 

arbeid.  

FHN har i 2022 hatt kontakt med flere pårørende, og har arbeidet direkte sammen med, og på 

vegne av pårørende, med å formidle utfordringer og stemmer til systemnivå. Særlig har dette 

vært prioritert i FHN Midt Norge, hvor helseregionen ikke er like fleksibelt og brukertilpasset som 

i andre regioner.  

Politikere og ungdomspolitikere inviterte oss ofte til å holde innlegg ved deres møter og 

seminarer, både digitale og fysiske. Vi ble også ofte oppsøkt for råd og veiledning i 

narkotikapolitiske spørsmål og for innspill til deres partiprogrammer. Denne aktiviteten var 

gjennomgående høy gjennom året. FHN er partipolitisk nøytrale. Dette er bestemt i våre 

vedtekter. Vi imøtekommer henvendelser fra alle partier som henvender seg til oss. Og vi 

samarbeider med politikere både lokalt og nasjonalt, i saker vi mener er viktige å samarbeide 

om. Den kommende forebyggings- og behandlingsreformen har vært ett av de aktuelle temaer, 

men også spørsmål om behandlingstilbud, om hjelpetiltak og tjenestetilbud overfor målgruppen 

var aktuelle temaområder. Som spesielt viktig i 2022 har arbeidet med å få utvidet 

substitusjonstilbudet i LAR, både ved de nye retningslinjers økte brukermedvirkning, men også 

for brukere som er avhengige av annet enn opioider.  

 

11.0 Landssamling 2022 

Landssamlingen 2022 ble avholdt i Trondheim, med FHN Midt Norge som vertsskap. Dagene 

inneholdt interne og eksterne foredragsholdere. Faglig innhold ble viet lavterskeltilbudene i 

Trondheim og Midt-Norge hvor programmet for samlingen også inneholdt fysiske besøk hos 

flere av tiltakene.  
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Trondheim har sin spesielle lokale rushistorie, og en byvandring i rusmiljøets fotspor gjennom 

byen, og alle lavterskeltilbudene var en del av programmet. FHN Midt Norges leder Terje Olden 

tok oss med på en historisk narkotikapolitisk byvandring. Flere av lavterskelstedene på 

vandringen tok imot oss og ga oss omvisninger og informasjon om deres tilbud og tjenester.  

Landssamling i FHN har som oppgave å forankre organisasjonens plattform i alle lag og 

avdelinger i landet, og styrke tilhørighet, øke faglig kompetanse, veilede og tilby opplæring til 

nye representanter, og ikke minst samles for å pleie medlemmer, brukerrepresentanter, 

tillitsvalgte, styremedlemmer og ansatte.  

 
Foto: Storeulv Foto. Rune Røstad. 

FHN fellessamlinger gir oss en god arena for planlegging av fremtidige arrangementer vi vil 

gjennomføre og/eller bidra ved, aktiviteter vi vil fortsette eller starte med, samt felles mål å 

oppnå. Representanter fra alle lagene og avdelingene var representert ved samlingen i 

Trondheim 2022 

Vi takker FHN Midt-Norge for vel gjennomført arrangement, interessant og innholdsrikt program, 

og for gjestfriheten.  
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12.0 Sosiale medier  

FHN har i 2022 vært aktive på sosiale medier. Våre plattformer fungerer som 

kommunikasjonskanal for medlemmer, tillitsvalgte og interesserte. På Facebook har vi både et 

åpent som heter FHN-forum, og et lukket fora for FHN medlemmer og tillitsvalgte. I vårt åpne 

fora kan både medlemmer og interesserte delta i diskusjoner, komme med innspill til oss og 

hverandre. Forumet er svært aktivt, og i 2022 var vi også svært aktive i en gruppe som heter: 

Hjelp, ikke straff. Vår hjemmeside har blitt fornyet i 2022, og er en side med hyppige besøk. Via 

vår hjemmeside kan vi kontaktes, for spørsmål, behov for bistand, ris eller ros.  

    

Følg oss på:  

https://www.facebook.com/humannarkotikapolitikk  

https://www.instagram.com/human_narkotikapolitikk/  

https://twitter.com/ForHN  
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